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O nawet 3 mandaty do Sejmiku Woje-
wództwa Podlaskiego zamierza ubie-
gać się Koalicyjny Komitet Wyborczy 
Trzecia Droga Polska 2050 Szymona 
Hołowni-Polskie Stronnictwo Ludowe 
w okręgu 3. W niedzielę (3 marca) na 
Starym Rynku w Łomży wiceminister 
rolnictwa i rozwoju wsi Stefan Kra-
jewski, poseł na Sejm RP,  zaprezento-
wał 6 spośród 8 kandydatów. 

- Lista Trzeciej Drogi skła-
da się z kandydatów Polskiego 
Stronnictwa Ludowego i Pol-
ski 2050 Szymona Hołowni. 
W Łomży prezentujemy okręg 
numer trzy, który obejmuje 
miasto Łomża, Powiat Łom-
żyński, Powiat Kolneński, Po-
wiat Zambrowski oraz Powiat 
Grajewski. W tym okręgu wy-
bieramy sześciu radnych. Zgod-
nie z zasadą "n plus dwa" mamy 
ośmioro kandydatów. Lista 
zbudowana została w taki spo-
sób, by reprezentowane były 
wszystkie powiaty i miejscowo-
ści, ale także zachowany został 
parytet. Na liście znajdują się 
kandydaci, którzy mają ogrom-
ne doświadczenie samorządo-
we, którzy są przedsiębiorcami 
czy działają społecznie – mówił 

wiceminister rolnictwa i rozwo-
ju wsi, poseł na Sejm RP.

Listę kandydatów do Sej-
miku Województwa Podla-
skiego w okręgu nr 3 Trzeciej 
Drogi otwiera Zbigniew Soko-
łowski (PL2050), samorządowiec 
z 20-letnim doświadczeniem, jako 
radny powiatu łomżyńskiego, wi-
cestarosta, a także przez 3 kaden-
cje wójt gminy Wizna. Pozostałą 
część życia pracował na rzecz rol-
ników w Ośrodku Doradztwa Rol-
niczego, a aktualnie pełni funkcję 
zastępcy dyrektora Podlaskiego 
Oddziału Regionalnego ARiMR.

Na miejscu drugim na liście 
znajduje się Wojciech Grochow-
ski (PSL) z Grajewa, obecny 
radny sejmiku województwa 
podlaskiego, członek komisji 
budżetowej, na co dzień związa-

ny ze Spółdzielnią Mleczarską 
Mlekpol w Grajewie. 

Podium zamyka Marlena 
Siok (PSL), łomżyńska dzienni-
karka. W 2019 ukończyła Szko-
łę Liderów Miast tworzoną przez 
Fundację Szkoła Liderów i Fun-
dację Veolia, natomiast w 2024 
roku zainicjowała utworzenie 
Łomżyńskiej Rady Kobiet. 

- Mam ten honor i zaszczyt być 
pierwszą kobietą na liście Trzeciej 
Drogi do Sejmiku Województwa 
Podlaskiego z okręgu trzeciego. De-
cyzję o kandydowaniu do sejmiku 
województwa podlaskiego podję-
łam dlatego, że chcę inicjować oraz 
wskazywać kierunki działań na rzecz 
poprawy codziennego życia miesz-
kańców całej Ziemi Łomżyńskiej. 

Lech Antoni Kołakowski, wiceminister 
rolnictwa i rozwoju wsi w latach 2021-
2023, poseł pięciu kadencji, zareje-
strował Komitet Wyborczy Wyborców 
Lecha Antoniego Kołakowskiego. Re-
jestracja listy kandydatów to pierw-
szy krok w procesie wyborczym, który 

pozwala mieszkańcom na zapoznanie 
się z kandydatami i ich programami. 
Teraz, kiedy listy są zarejestrowane, 
kampania wyborcza może rozpocząć 
się na dobre. 
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Drogie Panie, Wasz głos jest ważny nie tylko 8 marca. Niech Ziemia Łomżyńska go usłyszy

N Dokończenie na s. 6

N Dokończenie na s. 4

Ludzie z różnych środowisk, o różnych 
poglądach, których łączy wspólna 
wizja rozwoju Łomży. Tak o kandyda-
tach do Rady Miasta Łomży z ramienia 
Przyjaznej Łomży mówił podczas so-
botniej konferencji (2 marca) Dariusz 
Domasiewicz, kandydat na prezyden-
ta Łomży. 

Wśród głównych celów ko-
mitetu są m.in.: poprawa jako-
ści i dostępności usług publicz-
nych, w szczególności w zakresie 
ochrony zdrowia, edukacji, kul-

tury i sportu. Rozwój gospodar-
czy i społeczny miasta, poprzez 
wspieranie przedsiębiorczości in-
nowacji, turystyki i współpracy 
z innymi miastami i regionami. 
W główne cele wpisuje się także 
modernizacja i rozbudowa infra-
struktury miejskiej, w tym dróg, 
chodników, ścieżek rowerowych, 
oświetlenia, kanalizacji i zieleni 
oraz poprawa jakości powietrza 

N Dokończenie na s. 9

Przyjazna Łomża  
Dariusza Domasiewicza 

zaprezentowała kandydatów 

Lech Antoni Kołakowski:  
Dla mieszkańców Łomży 

warto żyć i pracować 
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Koalicja Obywatelska jako pierwsza 
zarejestrowała listy kandydatów 
z czterech okręgów w Łomży. - Koali-
cja Obywatelska ma ambitny plan dla 
Łomży. Przede wszystkim zależy nam 
na poprawie jakości życia w Łomży 
i przywróceniu dialogu między wła-
dzą, a obywatelami – mówił Piotr 
Serdyński, przewodniczący Platformy 
Obywatelskiej w Łomży.

- Jako osoba upoważniona 
przez pełnomocnika wybor-
czego Koalicyjnego Komitetu 
Wyborczego Koalicja Obywa-
telska chcę poinformować, że 2 
marca 2024roku, dokonaliśmy 
wraz z przewodniczącym Plat-
formy Obywatelskiej w Łomży, 
Piotrem Serdyńskim zgłoszenia 
kandydatów do rady miejskiej 
w Łomży. Zgłoszenie została 
dokonana we wszystkich okrę-
gach wyborczych. Pod listą kan-
dydatów Koalicji Obywatelskiej 
podpisało się przeszło 1000 
mieszkańców miasta Łomży. 
Mam tutaj przed sobą doku-
ment potwierdzający zgłosze-
nie rejestracji kandydatów na 

radnych. Zapraszam wszystkich 
mieszkańców Łomży do od-
dawania głosu na kandydatów 
Koalicji Obywatelskiej – mó-
wił kandydat na radnego Marek 
Szynkiewicz. 

- Cieszę się bardzo, że jako 
Koalicyjny Komitet Wyborczy 
Koalicji Obywatelskiej, jako 
pierwsi dokonaliśmy zgłosze-
nia. To potwierdza naszą sku-
teczność i dobrą pracę naszych 
członków, ale też kandydatów 
i kandydatek, którzy będą na na-
szych listach, ponieważ na na-
szych listach znajduje się wiele 
osób spoza partii politycznych. 
To są społecznicy, to są nauczy-
ciele, nauczycielki, to są przed-
siębiorcy, przedsiębiorczynie, 
ale też ludzie naprawdę z wielu 
branż. Pełen przekrój społecz-
ny i jesteśmy już gotowi do tego, 
aby ruszyć z kampanią wybor-
czą do Rady Miejskiej Łomży. 
Jestem przekonany, że Koalicyj-
ny Komitet Wyborczy Koalicji 
Obywatelskiej po raz kolejny 
pokaże dobrą kampanię, która 

przekona mieszkańców Łomży. 
Warto głosować na kandydat-
ki i kandydatów z naszych list, 
abyśmy w tym nowym rozdaniu 
w radzie miejskiej Łomży mie-
li jak najwięcej mandatów i jak 
najszerszą reprezentację  – mó-
wił z kolei Piotr Serdyński.

Z poszczególnych okręgów  
z ramienia koalicji Obywatelskiej 

startują: 
Okręg nr 1

1. Karol Sztejno
2. Stanisław Oszkinis
3. Hanna Dąbrowska-Kłosowska

4. Zdzisław Kopańczyk
5. Bogumiła Pawelczyk
6. Emilia Panka
7. Krzysztof Karwowski

Okręg nr 2
1. Janusz Cieciurski
2. Hubert Marek Norowski
3. Bogusława Cymek
4. Łukasz Uściłowski
5. Agnieszka Cholewińska
6. Beata Woźniak
7. Piotr Serdyński

Okręg nr 3
1. Marek Kisiel
2. Edyta Śledziewska

3. Jarosław Łepkowski
4. Sandra Stępkowska
5. Mariusz Kozikowski
6. Karolina Gardocka
7. Bożena Borysewicz
8. Robert Kossakowski
9. Adam Dębski 

Okręg nr 4 
1. Marek Szynkiewicz
2. Magdalena Wdziękońska
3. Ewa Kowalewska
4. Marcin Bogusławski
5. Hanna Wykowska
6. Tomasz Sokół
7. Agnieszka Blicharz
8. Artur Nadolny

Koalicja 
Obywatelska 
zarejestrowała 
listy kandydatów

Od lewej  
Marek Szynkiewicz  
i Piotr Serdyński
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Rejestracja listy wyborczej 
została poparta prawie 4 
tysiącami podpisów. Na 
liście są osoby z różnych grup 
społecznych i zawodowych, 
m.in. przedstawiciele 
młodzieży, seniorzy, sportowcy, 
przedsiębiorcy, nauczyciele czy 
obecni radni. 

- Takie jest nasze miasto. 
Przez ostanie lata zrealizowali-
śmy szereg inicjatyw inwesty-
cyjnych czy społecznych. Mamy 
pomysły na kolejne ważne pro-
jekty, ale aby były one urealnione 
potrzeba ludzi kreatywnych, dla 
których na pierwszym miejscu 
jest nasze miasto Łomża. Tym 
się kierujemy – mówi Mariusz 
Chrzanowski, urzędujący pre-
zydent, który także otwiera listę 
wyborczą w Okręgu nr 3.

Na czas kampanii wyborczej 
utworzony został specjalny adres 
mailowy: wybieram@mariusz-
chrzanowski.pl. Maila może na-
pisać każdy, kto chciałby włączyć 
się w działalność komitetu, czy 
przedstawić ciekawe pomysły 
dotyczące miasta. Służy on rów-
nież do kontaktu z mediami.

Kandydaci do Rady MiejsKiej ŁoMży  
z KWW MaRiusza chRzanoWsKiego:

Okręg 1
1. Andrzej Grzymała
2. Marek Borawski
3. Karolina Jałbrzykowska-Szabłowska
4. Henryka Dąbrowska
5. Regina Kijewska
6. Małgorzata Bernatowicz
7. Krzysztof Cieśliński

Okręg 2
1. Ireneusz Waldemar Cieślik
2. Wojciech Klimaszewski
3. Małgorzata Brzezińska

4. Angelika Obrycka
5. Marcin Łebkowski
6. Marta Wojewoda
7. Jarosław Kaja

Okręg 3
1. Mariusz Chrzanowski
2. Marcin Dębek
3. Ewa Joanna Jaworowska
4. Zofia Klawinowska
5. Amadeusz Juliusz Szeligowski
6. Ewa Katarzyna Czetwertyńska
7. Marta Kopeć
8. Robert Wierciszewski
9. Marcin Grodzki

Okręg 4
1. Andrzej Wojtkowski
2. Leszek Andrzej Konopka
3. Izabela Nowakowska-Nerowska
4. Robert Grzymała
5. Maria Katarzyna Chojnowska
6. Marcin Dziekoński
7. Roksana Beata Zakrzewska
8. Piotr Pawłowski

Kandydaci na radnych KWW Mariusza Chrzanowskiego zarejestrowani

Jednego dnia podpisano dwie umo-
wy, które umożliwią  renowację 
więźby dachowej kościoła pw. Prze-
mienienia Pańskiego w Piątnicy. Jed-
na z umów została zawarta między 
Powiatem Łomżyńskim a Parafią na 
przekazanie 100 tysięcy dotacji, któ-
ra umożliwi zrealizowanie zadania. 
Drugą zawarła Parafia z Wykonawcą 
na wykonanie prac. To ważny krok w 
kierunku ochrony i zachowania tego 
zabytkowego obiektu sakralnego. 
Prace mają rozpocząć się w najbliż-
szym czasie i potrwają maksymalnie 
dwa miesiące. To ważna część plano-
wanego remontu.  

- Kościół, który przechodził 
takie same koleje losu jak nasza 
ziemia, nieustannie wymaga re-
montów. Kiedy robiliśmy eks-
pertyzę konserwatorską, okaza-
ło się, że obecna więźba dachowa 
jest niewystarczająca, żeby sta-
bilizować konstrukcję kościoła. 
W związku z tym konstrukto-
rzy zaproponowali dodatkowe 
elementy, które tę konstrukcję 
wzmocnią. Stąd też i udział w 
konkursach, i dzisiejsza umo-
wa, która umożliwi nam realiza-
cję tego zadania – wyjaśniał pro-
boszcz parafii ks. kan. Szczepan 
Dobecki. 

Zadanie będzie zrealizowane 
dzięki programowi Polski Ład 
Rządowy Program Odbudowy 
Zabytków. Prace mają na celu 
nie tylko poprawę estetyki, ale 
przede wszystkim zabezpiecze-
nie konstrukcji przed dalszym 
niszczeniem.

- Podpisanie umowy jest bar-
dzo ważne. Jest to swego rodzaju 
przełom czy wydarzenie histo-

ryczne, bo po raz pierwszy Po-
wiat Łomżyński wspiera inwe-
stycję polegającą na renowacji, 
na naprawie obiektu zabytkowe-
go, jakim jest kościół Przemienia 
Pańskiego w Piątnicy. Skorzy-
staliśmy z dobrodziejstwa, ja-
kim jest rządowy Fundusz Inwe-
stycji Strategicznych Polski Ład. 
Otrzymaliśmy wsparcie finanso-
we i dzisiaj ta dotacja w wysoko-
ści 100 000 złotych zostanie de-
dykowana właśnie dla tutejszej 
parafii. Tutaj w Piątnicy została 
wyłoniona również firma, wyko-
nawca tej inwestycji. Dzisiaj rów-
nież ksiądz proboszcz podpisuje 
umowę z wykonawcą, która opie-
wa na kwotę 145 000 zł. Cieszy 
nas to. Jest to jedna z pierwszych 
umów, pierwszych zadań o cha-
rakterze renowacyjnym, ochrony 
zabytków. Kolejne będą dotyczy-
ły kościoła w Drozdowie, kapli-
cy na terenie cmentarza parafial-
nego w Śniadowie, ale również 
ważne przedsięwzięcie, którym 
będzie przeniesienie i renowacja 
zabytkowej kaplicy w miejsco-
wości Mikołajki - mówił Staro-
sta Łomżyński Lech Marek Sza-
błowski.

Podpisana umowa to do-
wód na to, jak ważne dla Powia-
tu Łomżyńskiego jest zachowa-
nie dziedzictwa kulturowego. 
To również wyraz troski o stan 
obiektów sakralnych, które są 
nie tylko miejscem kultu religij-
nego, ale również świadectwem 
historii i tożsamości lokalnej 
społeczności.

- Rząd Zjednoczonej Prawi-
cy uruchomił taki instrument, o 

którym wcześniej mogliśmy tyl-
ko myśleć. Inwestycja, o której 
mówimy, możliwa jest  do reali-
zacji w ramach Polskiego Ładu. 
To właśnie ten program stwo-
rzył szansę na remont nie tylko 
swoich zabytków, ale również 
przyznawał dotacje na remon-
ty innych. W przypadku umo-
wy, którą podpisaliśmy, chodzi o 
zabytek sakralny. Jest to więźba 
kościoła Parafialnego w Piątnicy 
Poduchownej. I tak skorzystali-
śmy z tej możliwości. Nie było to 
łatwe od strony organizacyjnej, 
formalnej, ponieważ najpierw 
trzeba było przyjąć specjalne za-
sady. W marcu ubiegłego roku 
został złożony wniosek, a w za-
sadzie wnioski, bo takich dota-

cji jest więcej. Ta jest pierwszą, 
na którą podpisaliśmy umowę. 
Później była oczywiście wstęp-
na promesa, w lipcu ubiegłego 
roku kolejne formalności. Wresz-
cie dotarliśmy do tego momentu, 
w którym został wyłoniony wy-
konawca zadania i została udzie-
lona wstępna promesa. Termin 
realizacji jest bardzo krótki, po-
nieważ jest to 30 kwietnia tego 
roku, więc za 2 miesiące zadanie 
zostanie zrealizowane. Będziemy 
je rozliczać. Ku radości myślę, że 
wszystkich osób, które uczęsz-
czają do kościoła i w nim przeby-
wają, ponieważ wpłynie to także 
na poprawę bezpieczeństwa w 
kościele - podkreślała Wicestaro-
sta Maria Dziekońska.

Renowacja więźby dachowej 
to skomplikowany proces, któ-
ry wymaga specjalistycznej wie-
dzy i doświadczenia. Firma, któ-
ra podjęła się tego zadania, ma 
za sobą wiele udanych projektów 
renowacyjnych, co daje gwaran-
cję wysokiej jakości wykonania. 

Renowacja więźby dachowej 
to kluczowy element w utrzyma-
niu integralności strukturalnej 
każdego budynku, a tym bardziej 
tak ważnego zabytku jak kościół 
pw. Przemienienia Pańskiego w 
Piątnicy. Prace te są niezbędne 
do ochrony kościoła przed szko-
dliwymi wpływami środowiska, 
takimi jak wilgoć i szkodniki, 
które mogą poważnie uszkodzić  
konstrukcję.

Renowacja więźby dachowej w kościele w Piątnicy. Podpisano umowy
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W sejmiku województwa podlaskiego 
moimi priorytetami będą: sprawy opie-
ki zdrowotnej, pozyskiwanie środków 
na ważne inwestycje dla Łomży i Ziemi 
Łomżyńskiej, bezpieczeństwo, współ-
praca z lokalnymi samorządami, insty-
tucjami, organizacjami pozarządowymi 
i wszelkimi aktywnymi środowiskami, re-
agowanie na bieżące potrzeby i problemy 
mieszkańców, wzmocnienie głosu, a co 
za tym idzie uwzględnienie potrzeb ko-
biet z Łomży i Ziemi Łomżyńskiej. W tej 
chwili na 30 radnych, tylko 7 to kobiety – 
podkreślała Marlena Siok. 

Miejsce czwarte na liście należy do Pio-
tra Dąbkowskiego (PSL) z Kolna, który 
z wykształcenia jest prawnikiem, aktualnie 
pełni funkcję radcy prawnego w Spółdziel-
ni Mleczarskiej Mlekpol w Grajewie. Jest 
także członkiem rady nadzorczej. W po-
przedniej kadencji pełnił funkcję człon-
ka zarządu Powiatu Kolneńskiego. Banku 
Spółdzielczego w Kolnie. Piotr Dąbkow-
ski także działa społecznie. 

Na miejscu piątym znajduje się Beata 
Kalinowska (PL2050), zaś na miejscu szó-
stym Katarzyna Korenkiewicz (PSL). 

Miejsce siódme zajmuje Wojciech Bo-
rzuchowski (PSL). W latach 1999–2004 
pełnił funkcję wicestarosty powiatu za-
mbrowskiego. W 2004 objął mandat po-
sła IV kadencji z okręgu białostockiego 
z listy PiS. Rok później został ponownie 
radnym powiatu. W 2007 z ramienia Pol-
skiego Stronnictwa Ludowego w przedter-
minowych wyborach wojewódzkich uzy-
skał mandat w sejmiku podlaskim (który 
sprawował do 2010). W 2017 został dy-
rektorem oddziału Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad w Białymsto-
ku, pełnił tę funkcję do 2022. Został po-
tem dyrektorem Zarządu Dróg Powiato-
wych w Łomży. 

- Myślę, że nikogo nie trzeba przekony-
wać, jak ogromne znaczenie ma samorząd 
województwa dla rozwoju regionalnego. 
W sytuacji, gdy jesteśmy u progu KPO 
i kolejne wielkie środki będą kierowane 
w teren, niezmiernie ważne jest, by repre-
zentacja w sejmiku była odpowiednia, by 
o te regionalne sprawy można było zawal-
czyć. Jako osoba o dużym doświadczeniu 
zarówno zawodowym, jak i publicznym 

zechce je wykorzystać  – mówił Wojciech 
Borzuchowski. 

Listę zamyka Zbigniew Prosiński 
(PL2050), przedsiębiorca, prowadzi wła-
sną działalność gospodarczą. Wieloletni 
radny miasta Łomży.  

- Radnym Łomży jestem od trzech ka-
dencji. Ta działalność związana jest z mo-
imi sukcesami. Jednym z owoców mojej 
pracy w samorządzie jest chociażby Park 
Jana Pawła II, który to powstał z mo-
jej inicjatywy i dzięki mojemu uporowi. 

Jako kandydat do sejmiku, ze względu na 
swoje zainteresowania chciałbym przede 
wszystkim zająć się sferą gospodarki 
i rozwoju przedsiębiorczości w regionie, 
bo miasta rozwijają się tam, gdzie rozwija 
się przedsiębiorczość – mówił Zbigniew 
Prosiński.

Jak podkreślał wiceminister rolnictwa 
i rozwoju wsi Stefan Krajewski, współpra-
ca rządu i samorządu jest bardzo ważna. 

- To samorządy mają stanowić o sobie 
i kreować politykę lokalną, a rolą rządu 

jest wspieranie, szukanie odpowiednich 
środków, zarówno z budżetu krajowego, 
jak i budżetu Unii Europejskiej. Ta współ-
praca musi układać się w sposób wzorco-
wy. Ta drużyna jest gwarantem tego, że bę-
dziemy szukać jak najlepszych rozwiązań 
dla województwa podlaskiego, dla subre-
gionu łomżyńskiego, dla miasta Łomży. 
Mam nadzieję, że decyzją wyborców 7 
kwietnia ta zmiana będzie dobra dla Ziemi 
Łomżyńskiej  – podsumował konferencję 
Stefan Krajewski. 

Będziemy szukać jak najlepszych rozwiązań 
dla subregionu łomżyńskiego 

sejmik www.                       .info
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Było przed czasem, gdy przy-
szłam do ulubionej przez nas 
kawiarni. Z uwagi na porę dnia, 
przedpołudnie, w lokalu było 
jeszcze niewiele osób. Wybra-
łam dla nas wygodne do swo-
bodnych rozmów miejsce, z dala 
od spojrzeń obecnych i kolej-
nych potencjalnych klientów. 
Usiadłam w fotelu, otworzy-
łam menu z gorącymi napojami 
i wówczas poczułam unoszący 
się w powietrzu zapach świe-
żo mielonej kawy. Mój zmysł 
węchu wyczulony na jej aromat, 
wzbogacony został kolejnym 
bodźcem, muzyką, która bie-
gnąc cichutko z oddali, z delikat-
nością skrzydeł motyla muskała 
moje nadwyrężone już wielolet-
nim, szkolnym hałasem uszy. Na 
moment przymknęłam oczy 
upajając się tą chwilą, a gdy je 
otworzyłam, moją uwagę przy-
ciągnął widok dojrzałej kobie-
ty wchodzącej do środka loka-
lu, którą za rękę trzymała około 
pięcio-sześcioletnią dziewczyn-
kę. Zajęły stolik w niedużej odle-
głości ode mnie. Niebawem pani 
kelnerka z uroczym uśmiechem 
na twarzy postawiła przed nimi 
zamówienie. Dziewczynka, po 
zachęcie swojej opiekunki, od-
kroiła łyżeczką kawałek ciasta 
i delikatnie poprowadziła je do 
ust. Powoli delektowała się tym 
co miała w swej buzi po czym 
przełknęła pierwszy kęs i po-
wiedziała: „Babciu, dobra jest ta 
szarlotka”, po czym wykrzyknęła 
ze swoją dziecięcą szczerością: 
„Ale twoja jest o niebo lepsza!” 
Nastąpiła krótka pauza, po któ-
rej dało się słyszeć: „Obiecaj, że 
jak urosnę nauczysz mnie piec 
swoją superową, babciną szarlot-
kę?!” Słowa te dobiegły do sie-
dzących nieopodal gości, by na 
ich twarzach, bez wyjątku, wy-
wołać szczere uśmiechy. Zmie-
szana nieco tą sytuacją babcia, 
odrzekła: „Tak kochanie, nauczę 
cię tego z wielką przyjemnością”. 

Wówczas w moich myślach 
pojawiła się refleksja: jakież to 
wspaniałe móc kogoś, czegoś na-
uczyć. Przekazać posiadaną wie-
dzę i umiejętności, dzielić się 
swoimi doświadczeniami i prze-
życiami czerpiąc z tego radość 
i dając ją innym. Nie ma bowiem 
piękniejszej wymiany owego bo-
gactwa w bezpośrednim kontak-

cie i wspólnym tworzeniu. Wte-
dy też w mojej głowie zrodziła się 
jakaś myśl. Nie mogłam jej spre-
cyzować. Była to jednak myśl 
bardzo intrygująca, która nie da-
wała mi spokoju aż do pewnego 
momentu…

Spojrzałam w okno i zoba-
czyłam nieśmiało przebijają-
ce się przez chmury delikatne 
promienie słońca. Gdy związa-
ne z tym odczucia dołączyły do 
tych wywołanych „szarlotką”, 
zrobiło mi się jeszcze milej cie-
plej i radośniej. Nie wiem nawet 
kiedy, ta sama szczerze uśmiech-
nięta pani kelnerka, postawiła na 
moim stoliku gorącą, aromatycz-
ną kawę. Przede mną woń swą 
roztaczało ulubione cappuccino. 
Sięgnęłam po filiżankę i zatopi-
łam usta w  rozkosznej piance. 
Poczułam się jak mała dziew-
czynka kąsająca z lekka, by się 
nią nie ubrudzić, watę cukro-
wą. Stan ten skierował myśli 
tam, gdzie w splocie dorosłej 
codzienności uwięzione 
były piękne wspomnienia 
z dzieciństwa…

Z tej błogości nie-
chybnie wyrwały mnie 
odgłosy kolejnych 
klientów cukierni. Wy-
trącona z zamyślenia 
usłyszałam i zobaczy-
łam radośnie ku mnie zdążające 
koleżanki. Uściskałyśmy się ser-
decznie, jak to zwykle czynimy. 
Złożyłyśmy zamówienie, w ocze-
kiwaniu na które opowiedziałam 
im jakiego uroczego zdarzenia 
byłam świadkiem. To sprowoko-
wało nas do wspomnień, w toku 
których przed naszymi oczami 
przewijały się różne babcie, cio-
cie, sąsiadki, znajome… Tak oto, 
zobaczyłam babcię Helę robiącą 
przepyszne francuskie ciastecz-
ka z malinowymi powidłami. 
Poczułam smak ich magiczne-
go nadzienia, któremu nikt nie 
mógł się oprzeć, nawet zagorzały 
wielbiciel schabowego. Widzia-
łam też jak babunia ta lepi kluski 
śląskie i kopytka, jak ugniata cia-
sto drożdżowe, z którego potem 
robi przeróżnego kształtu słod-
kie bułeczki. Był też przepyszny 
sernik, keks i szarlotka. Babcia 
Zosia zachwycała bliskich nie-
ziemskimi kołdunami polanymi 
delikatnie przysmażoną cebul-
ką. Ciocia Krysia smażyła prze-

pyszne naleśniki z wymyślnymi 
nadzieniami, za każdym razem 
innymi, niepowtarzalnymi. Jej 
specjalnością był także niezwy-
kle wykwintny i aromatyczny ro-
sół z własnoręcznie zrobionym 
makaronem, którego nieregu-
larne kształty rozbudzały dzie-
cięcą wyobraźnię. Babcia Frania 
była bezkonkurencyjna w lepie-
niu pierogów z rozpływającego 
się  w ustach ciasta wypełnio-

nego jagodami oraz wypieku 
idealnie okrągłych pierniczków 
oblanych białym lukrem. Ta 
sama osoba miała dryg do szy-
cia przeróżnych rzeczy na starej 
poniemieckiej maszynie Singer. 
Swoimi krawieckimi umiejęt-
nościami uszczęśliwiała okolicz-
ne mieszkanki i strojnisie także 
pani Jadzia. Z odległej pamięci 
została przywołana pani Bogusia 
dziergająca na drutach niesamo-
wite swetry, pani Basia wyrabia-
jąca swymi wprawnymi rękoma 
przeróżne stroiki, pani Hanna 
ze sprytem i niebywałą precy-
zją haftująca przeróżne serwety 
i serwetki. Na myśl zebranych 
przyszła też ciocia Nacia przyno-
sząca rozpływające się w ustach 
biszkoptowe ciasteczka-łó-
deczki, które powstawały zgod-
nie z magiczną recepturą pilnie 
strzeżoną przez jej właścicielkę. 
Po niej pojawiła się pani Luba 
i jej przepyszny tort makowy, 
mama Aldona piekąca smacz-
ną szarlotkę i pasztet tak dobry, 

że jadło się go tylko w towarzy-
stwie marynowanych grzybków. 
We wspomnieniach koleżanek 
znaleźli się też i mężczyźni. Pan 
Jurek bez końca opowiadający 
o znaczkach i herbach, pan Ka-
zimierz wyświetlający dzieciom 
bajki z kliszy i zachęcający do 
snucia dalszych przygód ich bo-
haterów. Dziadek Mieczysław 
śpiewający przy własnym forte-
pianowym akompaniamencie 
patriotyczne pieśni, które do-
prowadzały do łez wzruszenia 
każdego kto był świadkiem owe-
go wystąpienia. Końca nie miały 
spotkania z wujkiem Bolkiem, 
który wprowadzał słuchaczy 
w magiczny świat baśni i legend 
nie tylko o naszym mieście  lecz 
także o całej Ziemi Łomżyńskiej. 

Dziewczyny mówiły bez koń-
ca, a ja oderwałam się na chwilę 
od owych opowieści, bo, zoba-
czyłam przy pewnej babci małą 

dziewczynkę, która dopytywała 
o każdy szczegół dotyczą-
cy wykonywanych czyn-
ności, na które uzyskiwała 
bardzo cierpliwe i kon-
sekwentne odpowiedzi 

starszej pani. 
I tak oto spotkanie 

w kawiarni stało się 
czasem cudownych 
wspomnień, w któ-

rym odległe smaki i aromaty mie-
szały się z w nowymi wypiekami 
łomżyńskich cukierników, a od-
głosy dawnych czynności z roz-
mowami i muzyką miejsca tych 
niesamowicie przeżywanych 
chwil. Każda z nas świetnie się 
przy tym bawiła, było dużo śmie-
chu oraz plan na kolejne wspo-
minkowe spotkanie dojrzałych 
łomżynianek.   

To właśnie moje wspaniałe 
koleżanki, które tak się rozgada-
ły i rozpływały w morzu dziecię-
co-młodzieńczych wspomnień 
dopełniły w mej głowie tę intry-
gującą mnie myśl. Myśl na stwo-
rzenie czegoś w naszym mieście, 
w naszej Łomży, przyjaznego 
miejsca, w którym spotykały-
by się pokolenia. Osoby starsze 
i młodsze, babcie, mamy, córki, 
wnuczki, ciocie, sąsiadki i inni 
znajomi, dzielący się swoimi 
przeróżnymi umiejętnościami 
i wiedzą. Miejsca, które na wzór 
Koła Gospodyń Wiejskich, sta-
łoby się niesamowitym i niepo-

wtarzalnym Łomżyńskim Kołem 
Gospodyń Miejskich. Każdy zna-
lazłby w nim coś dla siebie. Raz 
by nauczał, innym razem uczył 
się od innych. Młodsi od star-
szych i odwrotnie. Bo miasto to 
My – Jego Mieszkańcy. Ci z du-
żym doświadczeniem i Ci, którzy 
dopiero je nabywają. Jest mi wia-
domym, że w Naszej Łomży jest 
ogrom ludzi, zarówno kobiet jak 
i mężczyzn różnych pasji i talen-
tów. Dlaczegóż nie mogliby się 
tym podzielić w naszym przy-
jaznym dla wszystkich miejscu? 
Każdy dla każdego może stać się 
inspiracją. A przy tym  może to 
być wspaniała międzypokolenio-
wa zabawa, z ogromem radości, 
śmiechu i uśmiechu mimo różnic 
wieku. 

Drogi czytelniku, jak już 
wiesz, pomysł na owo świetne 
miejsce dla nas – Mieszkańców 
dzielnicy, a także całego miasta, 
to wynik wspomnienia mojego, 
koleżanek i tych, którzy się ze 
mną nie raz nim dzielili, a tak-
że tych zasłyszanych „przypad-
kiem”, np. w kawiarni….

Przymknijcie i Wy oczy i wy-
obraźcie sobie Nasze Łomżyń-
skie miejsce pokoleniowych 
spotkań. Czyż nie jest w nim 
wspaniale? Czyż nie czujecie się 
w nim jak u siebie? To jaki kształt  
przyjmowałyby spotkania zale-
żałoby tylko od nas, naszej po-
mysłowości i twórczej inwencji. 
Pamiętajmy, że to właśnie wie-
dza i doświadczenie pokoleń jest 
wielką siłą, która pielęgnując to 
co już było, daje siłę napędową 
do tworzenia nowego. Jeśli WY – 
Mieszkańcy zechcecie podjąć ze 
mną współpracę, ta wizja stanie 
się rzeczywistością. Razem dla 
Łomży można przecież zdziałać 
wiele.

Po powrocie do domu, za-
dzwoniłam do mamy i wprosi-
łam się na upieczoną przez nią 
szarlotkę o smaku mojego dzie-
ciństwa….

Drogi Czytelniku/Czytel-
niczko, jeśli udało mi się tym ko-
lejnym tekstem przywołać Twoje 
wspomnienia, jeśli zdołałam roz-
budzić Twoją wyobraźnię, na-
pisz do mnie. Chętnie podejmę 
dialog w tej kwestii: parkwagi.
lomza@wp.pl.

DR GRAŻYNA WAŻNA-ZWIERZYŃSKA 

Pokolenia siłą Łomży 
Pokoleniowa wymiana wiedzy i doświadczeń

Zbliżał się oczekiwany weekend. Czas na odpoczynek i wytchnienie od codziennych spraw i obowiązków. Dlatego też umówiłam się z koleżankami na urocze pogaduchy przy aromatycznej kawie oraz 
wspominki minionych lat dzieciństwa i młodości spędzonych w mieście ze Wzgórza Królowej Bony.    
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- Pragnę zakomunikować, że 
wymóg formalny został spełnio-
ny. Komitet Wyborczy Wyborców 
Lecha Antoniego Kołakowskie-
go zarejestrował kandydatów do 
Rady Miasta – rozpoczął konfe-
rencję prasową na Starym Rynku 
w Łomży, Lech Antoni Kołakow-
ski, kandydat na prezydenta Łom-
ża, pokazując protokół rejestracji.

Lista kandydatów do Rady Miasta 
Łomży prezentuje się następująco: 

Okręg 1 
1. Robert Piorunek
2. Małgorzata Frąckiewicz
3. Izabela Strzelecka
4. Małgorzata Chojnowska
5. Kazimierz Bączek

Okręg 2
1. Marianna Jóskowiak
2. Jolanta Karwowska
3. Andrzej Krajewski
4. Joanna Gadomska
5. Kazimierz Siwik

Okręg 3 
1. Lech Antoni Kołakowski
2. Ryszard Rutkowski
3. Katarzyna Roszkowska
4. Artur Sieradzki
5. Wojciech Domian
6. Edyta Ciesielska
7. Lidia Gronostajska

Okręg 4 
1. Kazimierz Święciński
2. Grzegorz Boroń

3. Anna Dołęga
4. Marian Ostrowski
5. Agnieszka Kuczewska
6. Marzena Makowska

Kandydatem komitetu wy-
borczego na prezydenta miasta 
Łomży jest Lech Antoni Koła-
kowski, który - jak zaznaczał pod-
czas konferencji prasowej - do-
strzega wiele spraw dotyczących 
rozwoju miasta, którymi komitet 
będzie chciał się zająć i wdrożyć 
w życie. 

- Musimy uwolnić inicjatywy 
łomżyńskich przedsiębiorców. 
Są to inicjatywy związane z roz-
wojem ich zakładów, a co za tym 
idzie tworzeniu nowych miejsc 
pracy. W Łomży należy stworzyć 
od 2 do 5 tysięcy miejsc pracy. 
Do tego zobowiązuję się po wy-
granych wyborach. Mieszkań-
cy Łomży, tu na miejscu muszą 
mieć pracę – deklarował Lech 
Antoni Kołakowski.

Lech Antoni Kołakowski 
w swoim wystąpieniu mówił tak-

że o szkolnictwie i edukacji. 
- Musimy w naszym mieście 

zabezpieczyć każde dziecko, by 
miało miejsce w żłobku, przed-
szkolu i szkole, by było objęte 
opieką zdrowotną, w tym stoma-
tologiczną – tłumaczył Lech An-
toni Kołakowski.

Zdaniem kandydata na prezy-
denta Łomża ma szansę na prze-
strzeni dwóch/trzech dekad stać 
się miastem liczącym około 100 
tysięcy mieszkańców. 

- Chcemy, aby ranga naszego 

miasta wzrastała w porozumieniu 
z mieszkańcami gminy Łomża, 
gminy Piątnica i tworzyła jeden 
organizm gospodarczy  - wyja-
śniał Lech Antoni Kołakowski. 
- Stawiamy na rozwój i bezpie-
czeństwo. Dla mieszkańców 
Łomży warto pracować. Komi-
tet Wyborczy Wyborców Lecha 
Antoniego Kołakowskiego prosi 
o głosy, na kandydatów do rady 
miasta, jak również na prezyden-
ta miasta Łomży – apelował Lech 
Antoni Kołakowski. 

Lech Antoni Kołakowski: Dla mieszkańców Łomży warto żyć i pracować 



7wydarzenia

Prawo i Sprawiedliwość zarejestro-
wało listę kandydatów do Rady Miej-
skiej Łomży. Wśród 31 osób są m. in. 
doświadczeni samorządowcy, przed-
siębiorcy, przedstawiciele środowisk 
oświatowych, społecznicy, specjaliści 
z różnych dziedzin, seniorzy i przed-
stawiciele młodszego pokolenia.

Jak mówi pełnomocnik PiS 
w Łomży, wicemarszałek woje-
wództwa podlaskiego Marek Ol-
bryś, o miejsce wśród kandyda-
tów do samorządu Łomży wcale 
nie było łatwo.

- Oczywistymi kryteriami 
było przyjęcie założeń progra-

mu rozwoju miasta, kompeten-
cje, wiedza i umiejętności wyni-
kające z wykształcenia, a nawet 
bardziej z doświadczenia zawo-
dowego i życiowego, ale ja inte-
resowałem się jeszcze tym, jakie 
miejsce zajmuje Łomża w ser-
cach kandydatów. Chciałbym 
bowiem, aby dla radnych miasto 
było miejscem realizacji ambicji 
i pomysłów, ale jeszcze bardziej 
"dobra wspólnego" - podkreśla  
Marek Olbryś.

Sam często powtarza, że 
Łomża jest z urodzenia i wyboru 
jego miejscem na ziemi, a w każ-

dej pracy i funkcji stara się wcie-
lać w życie dewizę inspirowaną 
słowami Romana Dmowskiego: 
Jestem Łomżyniakiem i mam 
obowiązki łomżyńskie.    

W ocenie Marka Olbry-
sia, w gorączce konfliktów 
i sporów, często w zapomnie-
nie idzie prosta prawda, że 
miasto jest swego rodzaju or-
ganizmem, w którym każ-
da tkanka i komórka mają do 
spełnienia swoją rolę i każda 
powinna działać prawidłowo. 
Radni powinni odpowiednio  
dostosowywać prawo lokalne 

do potrzeb i oczekiwań tego 
"organizmu", a potem pilnować 
jak prezydent i jego urzędnicy 
realizują przyjęte rozwiązania.

- Ja jestem samorządowcem 
z krwi i kości i starałem się, aby 
podobnie na swoją misję patrzy-
li kandydaci Prawa i Sprawiedli-
wości do Rady Miejskiej. Proszę 
o ich poparcie, bo jestem przeko-
nany, że są kompetentni, rzetelni 
i gotowi do służby mieszkańcom 
, a wniosą dodatkowo umiejęt-
ność wsłuchiwania się w potrze-
by łomżyniaków - mówi Marek 
Olbryś        

Kandydaci 
Prawa i Sprawiedliwości  
do Rady Miejskiej Łomży:

Okręg 1
1. Piotr Modzelewski
2. Ewa Zyskowska
3. Artur Sudak
4. Krzysztof Korzeniecki
5. Paulina Czarnecka
6. Marek Cieniewicz
7. Natalia Łuba

Okręg 2
1. Mariusz Tarka
2. Krzysztof Wykowski
3. Marek Dworakowski
4. Mateusz Zagroba
5. Joanna Skrodzka
6. Joanna Cwalina
7. Barbara Mańkiewicz

Okręg 3
1. Wiesław Grzymała
2. Krzysztof Sychowicz

3. Andrzej Komorowski
4.Anna Najda
5. Alicja Szymczuk
6. Paweł Karwowski
7. Michał Trzonkowski
8. Ewa Nadolna
9. Justyna Mocarka-Kieca

Okręg 4
1. Adrian Gołaszewski
2. Bogusław Bazydło
3. Piotr Chmielewski
4. Juliusz Jakimowicz
5. Maciej Kowalski
6. Elżbieta Dąbek
7. Marta Sulewska
8. Katarzyna Pień 

Kandydaci Prawa i Sprawiedliwości do samorządu Łomży 



Marlena Siok: - Panie Pre-
zydencie, zacznijmy naszą 
rozmowę od rozwiania wszel-
kich spekulacji. Czy Mariusz 
Chrzanowski, ubiegający się 
o reelekcję w nadchodzących 
wyborach otrzyma poparcie 
Prawa i Sprawiedliwości?

Mariusz Chrzanowski: 
- Szanowni Państwo, tak, 
jak ogłosiłem podczas se-
sji budżetowej, kiedy po-
informowałem mieszkań-
ców naszego miasta, że 
będę ubiegał się o trzecią 
kadencję, chcę być prezy-
dentem ponad podziałami 
partyjnymi. Natomiast gło-
sy poparcia różnych środo-
wisk cieszą. Ja wielokrotnie 
to podkreślam, że samo-
rząd nie jest miejscem dla 
polityków. Tutaj staramy 
się działać na rzecz naszej lokal-
nej społeczności. Oczywiście są 
pewne uwarunkowania, bo sa-
morządowiec musi współpraco-
wać dobrze z rządem czy zarzą-
dem województwa. W związku 
z tym poparcie jednego, czy dru-
giego środowiska jak najbardziej 
cieszy, bo to pokazuje, że to, co 
realizujemy od kilku lat, jest 
słuszne. Każde wsparcie jest po-
trzebne do realizowania celów, 
które stawiam sobie jako prezy-
dent miasta, bo widzę perspekty-
wę na kolejne lata rozwoju nasze-
go miasta. Stąd m.in. na pewno 
takie wsparcie środowisk jest po-
trzebne.
M.S: - I ono jest?

M.Ch: - Myślę, że o to trzeba 
zapytać pełnomocników, bo ja 
nie jestem członkiem partii poli-
tycznej.
M.S.:- Idźmy zatem dalej… Czy 
Platforma Obywatelska udzieliła 
prezydentowi Mariuszowi Chrzanow-
skiemu poparcia? Rada Powiatu PO 
Miasta Łomża takiego poparcia udzie-
liła, natomiast mówi się, że rada re-
gionu PO taką uchwałę uchyliła. Kiedy 
zadzwoniłam do szefa Podlaskiej PO, 
posła Krzysztofa Truskolaskiego usły-
szałam jedynie, że na ten moment nie 
chce odnosić się do sprawy i od niego 
niczego się nie dowiem…

M.Ch: - Mnie interesuje, 
i o to zabiegam konsekwentnie, 
poparcie mieszkańców Łomży. 
To oni wybierają radnych, wy-
bierają prezydenta, dają mu wo-
tum zaufania, doceniając, bądź 
też odrzucając jego propozycje. 
W związku z tym skupiam się 
na działalności na rzecz naszego 
miasta i będę to czynił. Dlatego 

czy to poparcie jest, czy go nie 
ma, jest to kwestia drugorzęd-
na. Na pewno nie będzie to wy-
znacznikiem dla mieszkańców 
przy dokonywaniu wyborów 7 
kwietnia.
M.S: - Jakie zatem są propozycje pre-
zydenta Mariusza Chrzanowskiego? 
Co może zaproponować mieszkańcom 
miasta na ewentualne kolejne 5 lat? 

M.Ch: -Nasze działania, 
bo są to przedsięwzięcia wielu 
osób, widoczne są na przestrze-
ni minionych 9 lat. Widzimy, jak 
w ostatnich latach nasza Łomża 
się rozwija. Jest to miejsce, które 
jest dobre do życia, dla rodzin, 
dla seniorów. Widzimy szero-
kie możliwości rozwoju naszych 
łomżyńskich firm. Mam tu na my-
śli chociażby strefę ekonomiczną 
przy ulicy Meblowej, gdzie jest 
ponad 200 ha, przeznaczonych 
na działalność firm łomżyńskich. 
Szereg z nich już się zgłasza z py-
taniami o lokalizację tam  swo-
jej działalności. Warto docenić 
naszych przedsiębiorców. Cho-
ciażby warto wspomnieć ulicę 
Kolejową. Pamiętam, jak ulica 
Kolejowa powstawała. Ile było 
głosów krytyki. Wielu osób pyta-
ło: po co budować drogę w polu? 
A dzisiaj widzimy, że jest to al-
ternatywa komunikacyjna dla 
Alei Legionów. Co więcej, w po-
bliżu ulicy Kolejowej powstały 
nowe firmy i takich też firm zlo-
kalizowanych przy naszych in-
westycjach drogowych, których 
w ostatnim czasie było napraw-
dę dużo, powstaje coraz więcej. 
Widzimy też, że Łomżę w ostat-
nich latach zmienia jednostka 
wojskowa. Jednostka, o którą 

zabiegaliśmy, która jest bardzo 
dużym zakładem pracy. Widzi-
my duże możliwości współpracy 
z wojskiem, chociażby w kwestii 
kształcenia młodzieży. w naszych 
szkołach średnich, czy na uczel-
niach wyższych. Warto również 
wspomnieć o działaniach, które 
w ostatnich latach zostały zro-
bione. Mam porównanie, bo by-
łem też przez 2 kadencje radnym 
i pamiętam, jak zawsze na sesjach 
dyskutowaliśmy o wielu spra-
wach. Ówczesne władze mówiły 
o tym, że trzeba wyremontować 
Stary Rynek. Pytały, co z halą tar-
gową? Czemu ten dworzec ma 
nadal szpecić? Każdy zadawał so-
bie pytania, no ale nikt nie podjął 
tych działań. Nie było wówczas 
widoczna wizja, żeby pozyskać 
środki na realizację tych dzia-
łań. W ostatnich latach trudne 
działania udało nam się przecież 
zrealizować. To Stary Rynek, to 
Hala Kultury czy Filharmonia 
Kameralna. Mamy piękne Cen-
trum Komunikacyjne z perspek-
tywą przejazdów kolejowych. 
Nie mówię już o Parku Jana Paw-
ła II, który jest naszą wizytówką, 
a sam pamiętam jeszcze początki 
mojej kadencji jako prezydenta 
miasta, gdzie też były głosy wielu 
radnych, że jest to niepotrzebne, 
a dzisiaj cieszą się z tego parku, 
robią sobie tam nawet zdjęcia, 
rozmawiają z mieszkańcami. Wy-
starczy do tego wrócić. 
M.S: - Niektórzy radni twierdzą, że to 
jednak ich pomysł... 

M.Ch: -Ja dzisiaj też mogę 
powiedzieć różne rzeczy... Ktoś 
mógłby powiedzieć, że chce lot-
nisko. Ktoś inny za chwileczkę 

powie może chcieliby-
śmy wielkich zakładów 
pracy. Każdy chce dobrze 
dla tego miasta, no ale jak 
się jest oponentem też 
pewnych działań, jak się 
nie podejmuje współpra-
cy to ciężko rozmawiać 
o konkretach. Pomysł to 
jedno, a kwestia realiza-
cji i pozyskania środków 
to zupełnie co innego. 
Dzisiaj mamy ciekawy 
okres, bo mamy kampa-
nię wyborczą. Jak pani re-
daktor wróci za kilka lat 
do rozmów i powie: no 
pan kandydat powiedział, 
że chce, jakieś centrum, 
chce jakieś firmy, później 
ktoś inny to zrobi, ale to 
był jego pomysł. Dlate-
go mówię - ja już trochę 

w samorządzie funkcjonuję, więc 
wiem, jak to wygląda i oprócz 
mówienia, czasami rzucania słów 
na wiatr, istotne jest działanie. 
M.S: - I ja sięgnęłam do tych obietnic 
z 2018 roku. Mariusz Chrzanowski 
obiecywał wówczas m.in.: Centrum 
Przesiadkowo-Komunikacyjne, Fil-
harmonię Kameralną, Halę Kultury, 
Parka Jana Pawła II – Papieża Piel-
grzyma, II etap Bulwarów. Planowa-
ne nowe inwestycje to np.: budowa 
lodowiska i rolkowiska przy ul. Ka-
tyńskiej, tereny inwestycyjne przy 
ul. Meblowej (160 ha), hala widowi-
skowo-sportowa na minimum 2,5 
tys. miejsc, szkolne hale sportowe 
w SP2, SP4 i SP5, budynek komunalny 
przy ul. Rubinowej, nowe osiedle po-
między ul. Sybiraków i ul. Zawadzką 
(boisko do piłki nożnej i kort teniso-
wy), inwestycje drogowe, inwestycje 
w placówkach oświatowych, budowa 
boisk przy "Mechaniaku", "Budow-
lance" i SP1, wsparcie dla organizacji 
pozarządowych, a także rad społecz-
nych – Rady Seniorów, Rady ds. Osób 
z Niepełnosprawnością, Młodzieżo-
wej Rady Miasta. Poza tym: budżet 
obywatelski (3 mln zł), ekonomia 
społeczna – spółdzielnie socjalne, 
osiedlowe domy seniora… 

M.Ch: -Bardzo dużo z tego 
udało się zrealizować. Już w swo-
jej wypowiedzi wymieniłem parę 
działań, które zostały w ciągu 
ostatnich lat zrealizowane. Cza-
sami zrobiliśmy aż nadto można 
powiedzieć, bo o części działań 
też się nie mówi i są to działania, 
które chociażby podejmowane są 
w trakcie kadencji. Ta kadencja 
na pewno pod wieloma wzglę-
dami była bardzo trudna. Takiej 
kadencji w historii samorządu 

jeszcze  nie było. Pandemia czy 
wojna za wschodnią granicą mia-
ła bardzo duży wpływ. W związ-
ku z tym wiele działań zostało 
odsuniętych w czasie. Kwestia 
hali, chociażby przy szkole nr 5. 
Ostatnio też tą halę wizytowa-
łem. Oddajemy ją już na jesieni. 
W związku z tym, ten element 
został zrealizowany. Podejmu-
jemy się realizacji kolejnych hal 
sportowych. Chociażby przy 
"Czwórce". Już mamy koncepcję 
budowy tego obiektu i jest to je-
den z priorytetów na najbliższą 
kadencję, spośród wielu dzia-
łań, o których, chociażby pani 
redaktor, wspomniała. W trakcie 
pojawiały się nowe propozycje, 
na które też chcemy pozyskiwać 
środki. Chociażby budowa żłob-
ka i przedszkola publicznego nr 5 
nie była ujęta w kampanii wybor-
czej, a jest realizowana. W ostat-
nich dniach również byłem na 
budowie. W czerwcu prace po-
winny dobiec końca. Od 1 wrze-
śnia tego roku będziemy mie-
li kolejną placówkę oświatową. 
Również pojawia się koncepcja 
powstania w pobliżu osiedlowe-
go domu międzypokoleniowego. 
W związku z tym, niedługo o tym 
też będziemy mówić. W 2018 
roku nie wiedzieliśmy, że otrzy-
mamy ogromne środki w ramach 
Funduszy Norweskich. W związ-
ku z tym szereg działań w ramach 
tych funduszy zrealizowaliśmy. 
To wspomniane chociażby bul-
wary. Mamy środki i myślę, że 
w kwietniu wszystko powinno 
ruszyć. To też kwestia ceny, tak 
naprawdę, bo wiemy, że był ogło-
szony przetarg. W związku z tym 
on zostanie ponowiony i wów-
czas zostanie wybrany też ofe-
rent. Oczywiście jeśli wola rady 
będzie, bo zobaczymy, jaka bę-
dzie suma, czy zmieścimy się 
w kwocie dofinansowania. Już 
nie mówiąc o drogach, o któ-
rych tutaj też akurat pani redak-
tor nie wspominała. Ostatnie lata 
i to trzeba twardo powiedzieć, 
że były to lata dużych inwestycji 
drogowych. Dlatego, że w trakcie 
tej kadencji takie też było podej-
ście rządu. Duże środki były na 
inwestycje drogowe, samorządo-
we i dzięki temu aplikowaliśmy 
o bardzo znaczące środków na 
drogi, których chociażby w kam-
panii wyborczej nie były wymie-
niane, a jest ich naprawdę ogrom-
na liczba. Teraz widzimy trochę 
inne perspektywy i do tej per-
spektywy się przygotowuje-
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Takiej kadencji w historii Łomży jeszcze nie było
O kampanii wyborczej, poparciu Prawa i Sprawiedliwości i Platformy Obywatelskiej, nastawieniu wobec kontrkandydatów, obietnicach z 2018 roku, ale także propozycjach i programie wyborczym, 

czyli II etapie bulwarów nad Narwią, Domu Międzypokoleniowym, darmowej komunikacji miejskiej, "EKOwieży Ciśniń" i nie tylko,  
z Prezydentem Łomży MARIUSZEM CHRZANOWSKIM rozmawia Marlena Siok.



my. Być może tyle środków na 
drogi już nie będzie i dzięki temu, 
że szukaliśmy czasami tych środ-
ków w budżecie, to możemy być 
dzisiaj z tego dumni, że mamy 
piękne drogi. Oczywiście, jeszcze 
kolejne też są potrzebne, ale już 
widzimy, że kolejna perspektywa 
będzie ukierunkowana chociażby 
na budownictwo komunalne i też 
szukamy już możliwości. Chce-
my chociażby remontować sta-
re kamienice na mieszkania so-
cjalne, komunalne. Wspomniała 
pani o radach. No pewnie na po-
czątku kadencji, ja też o tym nie 
myślałem, ale mamy radę kobiet, 
którą Pani zainicjowała. Mamy 
przecież radę do spraw turystyki, 
czyli zrobiliśmy aż nadto. Dlatego 
nawet jeżeli w jakiejś części, nie 
w pełni zostały te rzeczy zreali-
zowane, to tak jak powiedziałem, 
różne były czynniki. Mamy per-
spektywę na kolejne lata i wiemy, 
że jeszcze  w Łomży trzeba parę 
rzeczy zrealizować.
M.S: -Dalsze kierunki rozwoju Łomży 
to jakie?

M.Ch: - To chociażby dokoń-
czenie kluczowych inwestycji, jak 
bulwary, jak właśnie wspomniane 
przez panią boiska, czy też cho-
ciażby aplikowanie o fundusze 
szwajcarskie, bo to jest niezwy-
kle ważne. Miasto Łomża prze-
cież kilka lat temu zajęło drugie 
miejsce na 213 samorządów, 
dzięki temu przez ostatnie 2 lata 

mieliśmy możliwość otrzyma-
nia środków, wielomilionowych 
środków na działania miękkie, na 
działania inwestycyjne. Liczę na 
to, że takie środki, również z fun-
duszy szwajcarskich, otrzyma-
my. Mamy zbudowany już zespół 
osób, które umieją aplikować, 
umieją pisać projekty. W związ-
ku z tym bogate doświadczenie 
moich współpracowników bę-
dzie w następnych latach procen-
towało. W ramach tych fundu-
szy szwajcarskich, zaplanowany 
jest szereg działań związanych 
z ekologią. Moi współpracowni-
cy uczestniczą w różnego rodzaju 
seminariach, które dotyczą fun-
duszy szwajcarskich i widzimy 
taką możliwość, że możemy apli-
kować w ramach tych funduszy 
szwajcarskich na tzw. EkoWie-
żę. Dzisiaj o tej wieży głośno się 
mówi, ale nie ma możliwości fi-
nansowych... 
M.S: - Do naszej redakcji przychodzą 
też mieszkańcy Łomży, którzy zwra-
cają na to uwagę. Kilka dni temu 
odwiedził mnie starszy Pan, który 
zwracał uwagę na zaniedbania w tej 
kwestii… 

M.Ch: - Oczywiście, ja się 
z tym zgadzam, tylko tak jak mó-
wię, przy wielu pomysłach trzeba 
też pozyskać środki, a środki się 
pozyska jeśli ma się dobry po-
mysł. My szukaliśmy możliwo-
ści wcześniejszego finansowania, 
ale wówczas nie wpisywało się to 

w koncepcję programów, do któ-
rych aplikowaliśmy. Widzimy, że 
przy funduszach szwajcarskich 
taka możliwość jest. W związku 
z tym na minionej sesji pojawiło 
się zadanie EkoWieża, czyli wie-
ża multimedialna, z której najczę-
ściej pewnie będą korzystali naj-
młodsi. Będzie to miejsce, które 
będzie przenosiło nas w taki wir-
tualny świat, w którym będzie 
można zobaczyć bagna, będzie 
widać łosia, a wyjdziemy sobie 
na zewnątrz i zobaczymy już ten 
realny świat, czyli świat Doliny 
Dolnej Narwi. Mamy napraw-
dę ogromne argumenty, żeby te 
środki pozyskać i wówczas moż-
na powiedzieć, że te wielkie, klu-
czowe inwestycje, które sobie 
jeszcze kilka lat temu zamarzy-
łem do zrealizowania, będą zre-
alizowane, więc jeszcze trochę 
zostało nam tych działań, które 
na pewno przez najbliższe lata 
będziemy realizować. Działań 
też ukierunkowanych dla senio-
rów, bo przecież Dzienny Dom 
Pobytu, Klub Seniora, który po-
wstał przy ulicy Nowogrodzkiej 
zostanie ubogacony. 13 marca 
otwieramy centrum aktywności 
seniora. Zakupiliśmy tam piłka-
rzyki, będą też fotele masujące 
dla seniorów. I to też taka fajna 
jest inicjatywa, bo my się wcze-
śniej w 2021 roku staraliśmy 
o dofinansowanie z programu 
województwa podlaskiego na 

centrum aktywności seniora. Nie 
otrzymaliśmy wówczas tego dofi-
nansowania, ale nie spoczęliśmy 
na laurach. 
M.S: -A propos seniorów, chciałabym 
dopytać o plany dotyczące domu mię-
dzypokoleniowego… 

M.Ch: - Tak jak wspomnia-
łem, mamy wspaniałą inwestycje 
w postaci nowego przedszkola 
nr 5, ale mamy przecież budynek 
jeszcze po przedszkolu i w ostat-
nich dniach. Wspólnie ze współ-
pracownikami patrzymy, czy stan 
tego budynku jest odpowiedni. 
W miarę możliwości, oczywiście 
po gospodarsku, można powie-
dzieć, pozwoli nam na to, żeby 
tam powstał taki klub. Pierw-
sze ekspertyzy mamy, przecież 
przez ostatnie lata uczęszczały do 
niego dzieci, więc oczywiście te 
przedszkole spełnia wymagania, 
kwestia oczywiście, ewentualnie 
kosztów, które musielibyśmy jako 
miasto ponieść, żeby dostosować 
ten budynek właśnie do takie-
go międzypokoleniowego klubu 
seniora. Na pewno należałoby 
przystosować te pomieszczenia. 
Dlatego myślę, że zamiast burzyć 
ten budynek, możemy zrobić coś 
z tego naprawdę fajnego i w po-
bliżu będzie przedszkole i żło-
bek. Jeżeli tam jeszcze byliby se-
niorzy, to myślę, że od razu jakieś 
fajne, ciekawe inicjatywy nam się 
zrodzą. Będziemy na pewno szu-
kać środków zewnętrznych, bo 

takie środki z urzędu marszał-
kowskiego są. 
M.S.: - Panie Prezydencie, zaczęliśmy 
od kampanii wyborczej i na tym chcia-
łabym zakończyć naszą rozmowę. Cie-
kawa jestem, jak prezydent Mariusz 
Chrzanowski odnosi się do kontrkan-
dydatów i jak ich ocenia?

M.Ch: - Ciężko oceniać kogoś. 
Myślę, że tutaj wyborcy ocenią tak 
naprawdę i kandydatów, i ich do-
tychczasową działalność. Zoba-
czymy tak naprawdę, ilu tych kon-
trkandydatów jeszcze będzie, bo 
jeszcze termin przecież na zgłasza-
nie nie minął. Dzisiaj widzimy, że 
już niektórzy kandydaci rozpoczy-
nają swoją kampanię wyborczą. 
I takie postulaty gdzieś tam się po-
jawiają. Ja nie oceniam innych, ja 
skupiam się na swojej działalności, 
chcę pokazać mieszkańcom Łom-
ży to jak w ostatnich latach Łom-
ża się rozwija, jaki mam jeszcze 
pomysł na to, żeby wzmocnić ten 
rozwój i pokazać też, że te działa-
nia, które podjęliśmy są również 
w trakcie realizacji. Prezydent 
miasta to oczywiście też współ-
pracownicy, to wypracowany ze-
spół ludzi, jednostek podległych, 
które działają na rzecz tego mia-
sta i dzięki tej dobrej współpracy 
chciałoby się też powiedzieć, do-
brej współpracy z Radą Miasta, 
rozwój jest możliwy.
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i ochrony środowiska poprzez 
promowanie ekologicznych roz-
wiązań, takich jak odnawialne 
źródła energii, segregacja odpa-
dów czy ograniczenie emisji i ha-
łasu. Przyjazna Łomża Dariusza 
Domasiewicza chce także zwięk-
szenia bezpieczeństwa i porządku 
publicznego, poprzez współpracę 
z policją, strażą miejską i innymi 
służbami, a także wzmocnienia 
partycypacji i integracji społecz-
nej, poprzez konsultacje i ankie-
ty z mieszkańcami. Jak podkreślał 
kandydat na prezydenta Łom-
ży, dla Przyjaznej Łomży istot-
ne będzie również wspieranie 
organizacji pozarządowych, rad 
osiedlowych i inicjatyw obywa-
telskich, a także promowanie to-
lerancji i dialogu między różnymi 
grupami i środowiskami. 

- Szanowni Państwo, miesz-
kańcy Łomży. Zwracam się do 
Was z gorącą prośbą o głoso-
wanie na naszych kandydatów, 
kandydatów Przyjaznej Łomży 
Dariusza Domasiewicza. Macie 
Państwo naprawdę szeroki wy-
bór ludzi, którzy reprezentują 
różne środowiska. Tak staraliśmy 
się ten komitet zbudować, żeby 
znaleźli się w nim przedstawicie-

le wszystkich środowisk. Macie 
Państwo miesiąc, żeby poznać 
naszych kandydatów. Naprawdę 
jest z kogo wybrać. Nasze mia-
sto zasługuje na zmiany. Czas 
zmienić mentalność Łomży, czas 
przywrócić miasto na ścieżkę 
wzrostu, dlatego tyle poświęca-
my czasu na rozmowy o kierun-
kach rozwoju. Są to obszary, któ-
re w mojej ocenie przez ostatnie 
dziewięć lat zostały zaniedbane. 
Bardzo rzadko mówi się o Łom-
ży w kontekście miasta, które jest 
przedsiębiorcze, które jest inno-
wacyjne. Często słyszymy to na-
tomiast o naszych sąsiadach. Je-
steśmy dumnym miastem blisko 
sześćdziesięciotysięcznym. Jak 
wiecie ostatnie dane są dla nas 
niekorzystne. Pokazują, że Łom-
ża liczy około pięćdziesiąt sie-
dem tysięcy mieszkańców. My 
chcemy ten trend zatrzymać, 
chcemy żeby miasto Łomża wró-
ciło na ścieżkę rozwoju. Liczymy 
na to, że przyczyni się do tego Via 
Baltica - mówił Dariusz Doma-
siewicz, kandydat na prezydenta 
Łomży. - Bycie przedsiębiorcą to 
ciężka praca. Zwłaszcza w ostat-
nich latach. Pandemia, wojna 
w Ukrainie, to wszystko spowo-

dowało, że wielu przedsiębior-
ców zamknęło swoje firmy. Wi-
dzimy co stało się wokół Starego 
Rynku. Rozmawiam z naszymi 
lokalnymi przedsiębiorcami i oni 
tak naprawdę od momentu pan-
demii nie mogą się podnieść, bo 
koszty stałe rosną. Nie służy to 
rozwojowi, nie służy to chociaż-
by temu, aby odwiedzać lokale 
gastronomiczne. Dlatego czas na 
zmiany, dlatego czas postawić na 
gospodarkę, na przedsiębiorców. 
Oczywiście nie zapominamy 
o Seniorach, jest to duża grupa 
w mieście Łomża. Mamy też kan-
dydatów, którzy bardzo dobrze 
poruszają się w tym środowisku, 
np Pan Tomasz Wróblewski czy 
Pani Grażyna Czajkowska, któ-
ra będzie za ten temat odpowia-
dać. Ważny jest również dla nas 
sport. Miasto Łomża ma obiekty 
sportowe, ta baza sportowa wy-
gląda bardzo dobrze, natomiast 
jak wiecie było to w mediach 
poruszane, trzeba trochę popra-
cować, aby sprawiedliwie były 
dzielone środki. Byłem przed 
chwilą na konferencji dotyczą-
cej trzeźwości i to też jest temat, 
który chcielibyśmy poruszyć, 
ale przed nami wiele spotkań, 

więc będziemy o tych sprawach 
mówić - zapewniał Dariusz Do-
masiewicz. 

Na listach komitetu Przyja-
zna Łomża Dariusza Domasiewi-
cza znaleźli się ludzie z różnych 
zawodów. Są to m.in. nauczy-
ciele, prawnicy, przedsiębiorcy, 
emeryci, działacze społeczni, kul-
turalni i sportowi. Wśród nich są 
zarówno obecni radni, jak i nowe 
twarze. Komitet wystawił 31  
kandydatów we wszystkich okrę-
gach wyborczych w Łomży.

Lista kandydatów do Rady 
Miasta Przyjazna Łomża 
Dariusza Domasiewicza:

OKRĘG NR 1
Ewa Chludzińska

Tadeusz Kowalewski
Grażyna Ważna-Zwierzyńska

 Marcin Mieczkowski
Elżbieta Dziekońska

Cezary Wyrwas
Stanisław Kaczyński

OKRĘG NR 2
Dariusz Domasiewicz
Tomasz Wróblewski

Adam Baczewski
Krystyna Hoffman
Agnieszka Zangas 

Hanna Zalewska-Kuczyńska
Mariusz Obrycki.

OKRĘG NR 3
Wojciech Michalak

Iwona Chmielewska-Matyjaszczyk
Ryszard Matuszewski

Stanisław Szostak
Alicja Truchel

Agnieszka Jankowska-Chmielewska
Jan Przybylski

Małgorzata Chojnowska
Michał Bąkowski

OKRĘG NR 4
Wojciech Tyl
Rafał Pisiak
Milena Siok
Paweł Pęza

Beata Turowska
Joanna Klama

Wojciech Frąckiewicz
Andrzej Korytkowski

Przedstawiciele KWW Przy-
jazna Łomża Dariusza Doma-
siewicza zaznaczyli, że złożyli 
ponad 2000 podpisów podczas 
rejestracji kandydatów.

Przyjazna Łomża Dariusza Domasiewicza zaprezentowała kandydatów 

Łomża
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Podcasty 
łomżyńskiego 

muzeum
Muzeum Północno-Mazowieckie roz-
poczęło publikację cyklu podcastów. 
„Tajemnice łomżyńskiego muzeum” 
przybliżają kulisy różnych histo-
rii z zabytkami w roli głównej oraz 
z udziałem mieszkańców Łomży i re-
gionu. 

Pierwszy odcinek dotyczy 
sensacyjnej kradzieży w łomżyń-
skim muzeum w roku 1978, kie-
dy łupem złodziei padły bursz-
tynowe wyroby, wycenione na 
ponad 100 tysięcy ówczesnych 
złotych i o jeszcze większej war-
tości artystycznej. Kolejne części 
będą publikowane co piątek w ty-
godniowych odstępach.

Podcasty są już od blisko 20 lat 
czymś oczywistym i przybliżane 
za ich pomocą treści docierają do 

coraz większej liczby odbiorców, 
stąd pomysł wykorzystania tej for-
my również w muzealnej działal-
ności. To pierwsza tego typu ini-
cjatywa w Łomży, a na początek 
Muzeum Północno-Mazowieckie 
przygotowało cykl pięciu odcin-
ków. Tytuł „Tajemnice łomżyń-
skiego muzeum” sugeruje, że ich 
tematyka nie będzie oczywista, 
a słuchacze będą mogli usłyszeć 
historie, które nie są szerzej znane, 
albo nie były dotąd upubliczniane. 

Pierwszy odcinek opowiada 
o wydarzeniach z 29 na 30  kwiet-
nia 1978 roku, kiedy to z siedziby 
Muzeum Okręgowego skradzio-
no wyjątkowo cenny zbiór bursz-
tynu. Ta tajemnicza kradzież ze-
lektryzowała nie tylko Łomżę, ale 
odbiła się również echem w ca-
łym kraju, ponieważ już wtedy 
łomżyńskie muzeum posiadało 
najbogatsze zbiory regionalnego 
bursztynu w Polsce. O tym, jak 
zakończyła się ta historia można 
dowiedzieć się z pierwszego od-
cinka muzealnego podcastu, któ-
ry od piątku 1 marca jest dostęp-
ny  na Spotify oraz na YouTube. 
Kolejne odcinki będą publikowa-
ne co piątek. Autorem tekstów 
jest poeta i literat Rafał Krasucki, 
lektorem aktor Teatru Lalki i Ak-
tora Tomasz Bogdan Rynkow-

ski, a nagranie zrealizował Adam 
Dąbrowski z Polskiego Radia 
Białystok. Są już plany realizacji 
kolejnych podcastów, ponieważ 
ciekawych tematów, w tym ta-
kich całkowicie nieznanych, nie 
brakuje, ale są one uzależnione 
od możliwości finansowych Mu-
zeum Północno-Mazowieckiego.

1 marca oddajemy cześć Bohaterom, 
którzy za niezłomność płacili więzie-
niem, torturami, śmiercią i skazaniem 
na zapomnienie. Przed pomnikiem 
Pamięci Bohaterów Walk o Wolność 
i Niepodległość Polski w latach 1939-
1956, znajdującym się pomiędzy Te-
atrem Lalki i Aktora oraz Filharmonią 
Kameralną im. Witolda Lutosławskie-
go w Łomży zostały złożone kwiaty.  
W uroczystości wzięli udział: kompa-
nia honorowa 18. Łomżyńskiego Puł-
ku Logistycznego, poczty sztandarowe 
18. Łomżyńskiego Pułku Logistyczne-
go, Miasta Łomża, Powiatu Łomżyń-
skiego, Narodowych Sił Zbrojnych, se-
nator Marek Komorowski, prezydent 
Łomży Mariusz Chrzanowski, radni 
Rady Miejskiej, władze powiatu Lech 
Marek Szabłowski i Maria Dziekońska 
oraz mieszkańcy.

Narodowy Dzień Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych to polskie 
święto państwowe obchodzone 
od 2011 roku jako wyraz hołdu 
dla żołnierzy drugiej konspira-
cji za świadectwo męstwa, nie-
złomnej postawy patriotycznej 
i przywiązania do tradycji patrio-
tycznych oraz za krew przelaną 
w obronie ojczyzny. Byli oni żoł-
nierzami polskiego powojennego 
podziemia niepodległościowego 
i antykomunistycznego, którzy 
stawiali opór sowietyzacji Polski 
i podporządkowaniu jej ZSRR. 
Walcząc z siłami nowego agreso-

ra, musieli zmierzyć się z ogrom-
ną, wymierzoną w nich propa-
gandą Polski Ludowej, która 
nazywała ich „bandami reakcyj-
nego podziemia”. 

W Narodowym Dniu Pamię-
ci Żołnierzy Wyklętych wspomi-
namy dziesiątki tysięcy tych, któ-
rzy po drugiej wojnie światowej 
walczyli o prawo do samostano-
wienia polskiego narodu. Przez 
lata szykanowani i zapomniani, 
w obecnych czasach odzyskują 
należyte im miejsce na kartach 
historii Polski. Dzisiejszy dzień 
jest także wyrazem hołdu licz-

nym społecznościom lokalnym, 
których patriotyzm i stała goto-
wość ofiar na rzecz idei niepod-
ległościowej pozwoliły na kon-
tynuację oporu na długie lata. 
Narodowy Dzień Pamięci Żoł-
nierzy Wyklętych przypada 1 
marca. Tego dnia w 1951 r. w wię-
zieniu na warszawskim Mokoto-
wie, po pokazowym procesie, zo-
stali rozstrzelani przywódcy IV 
Zarządu Głównego Zrzeszenia 
„Wolność i Niezawisłość” – pre-
zes WiN ppłk Łukasz Ciepliński 
(„Pług”, „Ludwik”) i jego najbliż-
si współpracownicy: Adam La-

zarowicz, Mieczysław Kawalec, 
Józef Rzepka, Franciszek Błażej, 
Józef Batory i Karol Chmiel. Ich 
ciała komuniści zakopali w nie-
znanym miejscu.

W ramach łomżyńskich ob-
chodów, 1 marca o godz. 19:00 
w Centrum Kultury przy Szko-
łach Katolickich odbył się kon-
cert patriotyczny "Iskra Nadziei 
- Podlaskie w hołdzie Wyklętym" 
z udziałem Haliny Mlynkovej. 
Wśród widzów był wicemarsza-
łek Marek Olbryś. 

- Nasza przeszłość, domaga 
się prawdy i uczciwego oddania 

hołdu tym którzy walczyli, aby-
śmy dzisiaj żyli w niepodległym, 
suwerennym kraju. Zawsze je-
steśmy zobowiązani do mówie-
nia o tym, jak wiele zawdzięcza-
my ludziom, którzy nie mogli się 
pogodzić z "sowieckim ładem", 
zniewoleniem narodu, walczyli 
do końca... Mam nadzieję, że oni 
patrzą na nas przy okazji takich 
wydarzeń jak ten koncert i myślą, 
że dobrze nas wychowali - po-
wiedział wicemarszałek Marek 
Olbryś.   

W niedzielę 3 marca o godz. 
12:00 na Forcie III w Piątnicy 
odbył się Bieg Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych "Tropem Wilczym". 
Natomiast o godz. 16:00 w Ka-
tedrze Łomżyńskiej odprawio-
na została Msza Święta w inten-
cji Żołnierzy Polskiego Państwa 
Podziemnego i ich rodzin.

pamięć

BURMISTRZ JEDWABNEGO
OGŁASZA WYKAZ NIERUCHOMOŚCI PRZEZNACZONYCH DO SPRZEDAŻY

Działając na podstawie art. 35 ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2023 r., poz. 344 z późn. zm.) 
podaję do publicznej wiadomości, że w siedzibie Urzędu Miejskiego 
w Jedwabnem przy ul. Żwirki i Wigury 3, został wywieszony od 05.03.2024 
r. na okres 21 dni wykaz nieruchomości.

1. W sprawie sprzedaży działki o nr 647 i pow. 0,2691 ha położonej w ob-
rębie miasta Jedwabne. 

w Jedwabnem ul. Żwirki i Wigury 3, pokój nr 24, tel. (086) 2172 184, po-
wyższe ogłoszenie jest dostępne na naszej stronie internetowej www.
jedwabne.pl 

BURMISTRZ JEDWABNEGO
ADAM MARIUSZ NIEBRZYDOWSKI

Ziemia Łomżyńska pamięta o „Żołnierzach Wyklętych”

ZEGARMISTRZ – STARY RYNEK 13.  
Zapraszam poniedziałek – piątek 9.00 
– 17.00. Sobota 10.00 – 14.00. 

Wasz Zegarmistrz od 1981 roku
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Wiosna w tym roku postanowiła 
wcześniej obudzić się z zimowego 
snu. Zaznaczyła swoje przyjście nawet 
pierwszą, nieśmiałą burzą. W Dolinie 
Narwi już ją widać i czuć, to oznacza, 
że rozpoczynają się także zaplano-
wane remonty na drogach Ziemi 
Łomżyńskiej. Na drogę powiatową nr 
1934B na odcinku Piątnica Włościań-
ska – Kalinowo właśnie wjechały 
maszyny, a prace przygotowawcze już 
trwają. 

- To jest tzw. "szlak nadnar-
wiański". Jego przebudowa jest 
z pewnością długo wyczekiwa-
na, ponieważ wykonawcę wyło-
niliśmy już w grudniu 2021 roku 
- poinformowała Maria Dziekoń-
ska, Wicestarosta Łomżyński. 
- Okazało się jednak, że w pew-
nym zakresie musimy przebudo-
wać wszystkie sieci, znajdujące 
się w drodze. Kilkukrotne bada-
nia geotechniczne wykazały, że 
na fragmencie 800 m. przebudo-
wywanej drogi znajduje się pod 
nią grunt nienośny. Wymaga to 
w związku z tym położenia na 
tym odcinku materaca z geosiatki 
ze specjalną podbudową - dodała 
Maria Dziekońska.

Droga wymagała już remon-
tu. Korzystają z niej nie tylko 
mieszkańcy gminy Piątnica, ale 
w sezonie także turyści, czy mi-
łośnicy przyrody. Droga powia-
towa przebiega przez Łomżyński 
Park Krajobrazowy Doliny Nar-
wi. Zakres prac budowlanych jest 
obszerny, a rozpoczęły się one od 
wycinki drzew i krzewów, roz-
biórki ogrodzeń i kolidujących 
utwardzeń. By można było zre-

alizować inwestycje wprowadzo-
ne zostały zmiany własnościo-
we w przypadku kilkudziesięciu 
działek.

- Zima dla drogowców była 
ciężka. Tzw. huśtawki tempera-
turowe spowodowały, że te słabe 
nawierzchnie bardzo ucierpiały 
i teraz się sypią, czego przykła-
dem jest właśnie ta droga - mó-
wił Wojciech Borzuchowski, 
Dyrektor Zarządu Dróg Powia-
towych w Łomży. - Zaplanowany 
remont potrwa do połowy 2025 
roku. Jest to zadanie, które obej-
muje 2350 m drogi powiatowej 
Piątnica Włościańska - Kalinowo 
i na tym fragmencie jest to robota 
wielobranżowa - dodał Wojciech 
Borzuchowski. 

Harmonogram prac przewi-
duje uzbrojenia terenu i poważne 
roboty drogowe. Remont prze-
biega w trudnych warunkach 
geotechnicznych, by przystoso-
wać podłoże i dostosować je do 
kategorii ruchu KR 2. 

- Wypada w tym miejscu 
przeprosić i mieszkańców i użyt-
kowników za uciążliwości, któ-

rych dotychczas doświadcza-
li, bo tej wiosny wykonawca nie 
mógł rozpocząć robót, natomiast 
plac budowy był już przekazany - 
tłumaczył  Wojciech Borzuchow-
ski. - Cieszy to, że oprócz typo-
wych rozwiązań drogowych, uda 
się wybudować ciąg pieszo-rowe-
rowy - powiedział Wojciech Bo-
rzuchowski.

Remontowany odcinek to 
niespełna 2,5 km. Remont pro-
wadzi firma UNIBEP S.A. Ruch 
na wyznaczonych odcinkach od-
bywa się teraz jednym pasem i tak 
będzie przez najbliższy miesiąc. 
Wtedy zacznie obowiązywać za-
twierdzona organizacja ruchu, 
zaplanowane są objazdy i świetl-
ny ruch wahadłowy.

- Prace rozpoczęliśmy wy-
cinką drzew. W następnych eta-
pach planujemy elementy roz-
biórkowe, tak jak frezowanie 
nawierzchni. Później będziemy 
budować kanał kanalizacji desz-
czowej, wprowadzimy czasową 
organizację ruchu polegającą 
na zawężeniu jednego pasa dro-
gi z zastosowaniem sygnalizacji 

świetlnej - poinformował  Łukasz 
Zasowski kierownik kontrak-
tu UNIBEP S.A. - Mieszkańcy 
muszą liczyć się z utrudnienia-
mi, zwłaszcza, że musimy jeszcze 
zbadać jedno stanowisko arche-
ologiczne znajdujące się w miej-
scowości Kalinowo. Po wykona-
niu robót branżowych będziemy 
przystępować do budowy nowej 
konstrukcji nawierzchni - dodał 
Łukasz Zasowski.

Jak zapewniał kierownik kon-
traktu drogowcy zrobią wszyst-
ko, żeby utrudnienia były jak naj-
mniejsze dla mieszkańców i ma 
nadzieję, że wszystko pójdzie 
zgodnie z planem.

Marzeniem nie tylko samo-
rządowców jest modernizacja ca-
łej drogi biegnącej wzdłuż rzeki 
Narew. 

- Droga 1934B, w miejscu 
rozpoczęcia prac, to ten pierwszy 
odcinek wymagający remontu. 
Na dalszą część, która rozpoczy-
na się w Drozdowie złożyliśmy 
też dokumenty i projektujemy 
kolejny 500 m. odcinek od Szko-
ły Podstawowej do granicy z Nie-
wodowem - powiedziała Maria 
Dziekońska. - Będziemy chcieli 
sukcesywnie dalej przebudowy-
wać urokliwy "szlak narwiański", 
ale nie uda nam się tego zrobić je-
żeli rządowe fundusze, które były 
uruchomione w poprzedniej ka-
dencji, nie będą utrzymane - za-
apelowała Wicestarosta Łomżyń-
ska. 

Samorządowcy oczekują 
ogłoszenie kolejnych naborów 
z Polskiego Ładu oraz z Rządo-

wego Funduszu Rozwoju Dróg, 
bo ich zdaniem jest to podsta-
wa do tego, żeby mogli kontynu-
ować prace remontowe na dro-
gach gminnych i powiatowych.

- Czekamy, jest to dla nas bar-
dzo ważna sprawa - dodała Maria 
Dziekońska, Wicestarosta Łom-
żyńska.

Nowa droga będzie miała 
jezdnię o szerokości 6 metrów. 
Będzie odpowiadała kategorii 
KR2. Zaplanowano przebudo-
wę skrzyżowań, budowę ścież-
ki pieszo rowerowej i kanaliza-
cji deszczowej z przykanalikami. 
Przebudowana ma być także sieć 
telekomunikacyjna, energe-
tyczna oraz wybudowany kanał 
technologiczny. Zaplanowano 
rozbiórkę i budowę przepustów 
drogowych, budowę urządzeń 
bezpieczeństwa ruchu drogowe-
go oraz  wykonanie oznakowa-
nia pionowego i poziomego. Re-
mont utrudni poruszanie się po 
tej drodze, ale mieszkańcy gminy 
Piątnica czekali na jej remont kil-
kanaście lat.

- Dwadzieścia lat czekaliśmy 
na ten remont - mówił Tadeusz 
Rybicki, mieszkaniec Piątnicy

Na realizację inwestycji Po-
wiat Łomżyński oprócz wyłoże-
nia własnych środków budżeto-
wych pozyskał dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Dróg 
Samorządowych, Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych 
Gminy Piątnica. Remont blisko 
2,5 km drogi kosztować będzie  
prawie 13,7 mln zł. Potrwa do 
czerwca przyszłego roku.

W Starostwie Powiatowym w Łomży 
podpisano drugie już porozumienie, 
w wyniku którego wykonany zostanie 
zapowiadany remont prawie kilome-
trowego odcinka drogi powiatowej 
w gminie Zbójna. To kolejne przedsię-
wzięcie inwestycyjne Związku Powia-
towo-Gminnego „Łomżyńskie Forum 
Samorządowe”. 

- Spotykamy się, żeby pod-
pisać trójstronne porozumienie 
między Powiatem Łomżyńskim, 
Związkiem Powiatowo Gmin-
nym i Gminą Zbójna. Teraz bę-
dziemy mogli rozpocząć przy-
gotowania, ponieważ będzie to 
inwestycja w systemie zaprojek-
tuj i wybuduj, więc przed nami 
okres formalności, ale mamy 
nadzieję, że nie potrwają dłu-
go, może nawet w tym roku uda 
się rozpocząć prace - zapewniała 
Maria Dziekońska, Prezes Zarzą-
du Związku Powiatowo-Gmin-
nego „Łomżyńskie Forum Samo-
rządowe”.

Pierwsze porozumienie do-
tyczyło drogi z Jedwabnego 
w kierunku Stawisk, która będzie 
elementem gruntownie zmoder-
nizowanego najkrótszego szlaku 
z Kolna do Białegostoku. 

- Tak się składa, że obydwie 
drogi, których remont finansu-
je Związek Powiatowy to łącznik 
między Powiatem Łomżyńskim, 
a Powiatem Kolneńskim. Dzisiaj 
podpisane porozumienie gwa-
rantuje realizację odcinka drogi 
na terenie gminy Zbójna z Pia-
sutna Żelaznego w kierunku Kol-
na, droga jest w stanie opłaka-
nym, nawet chyba gorszym, niż 
ta w gminie Jedwabne - mówił 
Lech Marek Szabłowski, Starosta 
Łomżyński. 

Remontowana droga łączy 
dwie gminy i dwa powiaty. Na 
ich granicy pozostał blisko 3 km 
odcinek, który także czeka na 
modernizację, wtedy z Kolna do 
Łomży przez Nowogród będzie 

można przejechać bezpiecznie 
i komfortowo. 

Decyzja o powołaniu Związku 
Powiatowo-Gminnego pozwo-
liła na nowy model współpracy 
jednostek samorządu lokalnego. 
Dzięki temu możliwe było po-
zyskanie dodatkowych środków 
z Rządowego Funduszu Polski 
Ład. Jeden samorząd mógł złożyć 
wniosek tylko na trzy inwestycje. 
Utworzenie Związku dało szansę 
na wykorzystanie dodatkowego 
limitu, by sięgać po jak najwięcej 
środków i wspierać  inwestycje ta-
kie, jak ta w gminie Zbójna. 

- Stan dróg powiatowych 
mamy w dosyć złym stanie. Za-
równo ja, jak i mieszkańcy cie-
szymy się z każdego odcinka 
nowo wybudowanej drogi - po-
wiedziała Elżbieta Parzych, Wójt 
Gminy Zbójna. 

Dotację w wysokości blisko 
2 mln zł. z Polskiego Ładu na re-
mont 990 metrowego odcinka 

drogi pozyskał Związek Powiato-
wo – Gminny „Łomżyńskie Fo-
rum Samorządowe”. Jest to 95% 
dofinansowanie tej inwestycji, 
solidarnie udział własny po 50 
tys. zł. zapewnił Powiat Łomżyń-

ski i Gmina Zbójna. Realizato-
rem zadania będzie Zarząd Dróg 
Powiatowych w Łomży, a Zwią-
zek będzie odpowiadał za kwe-
stie prawno-formalne i finanso-
we. 

Doga powiatowa Piasutno Żelazne - Niksowizna będzie wyremontowana

Rozpoczął się remont drogi powiatowej Piątnica Włościańska – Kalinowo  

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info
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Wicemarszałek Marek Olbryś wszedł 
w skład doradczego gremium Mię-
dzynarodowej Akademii Nauk Stoso-
wanych (MANS) w Łomży. Spotkanie 
inauguracyjne kilkudziesięciu osób 
zaproszonych do współpracy przez 
uczelnię odbyło się w czwartek 29 
lutego.

–Cieszę się, także jako absol-
went, że jedyna rolnicza uczelnia 
w regionie I jedna z najstarszych 
wśród niepublicznych, zaprasza 
swoich przyjaciół i chce korzy-
stać z ich dorobku. Ja mogę służyć 
doświadczeniami samorządow-
ca, wicemarszałka województwa, 
ale także zdobytymi w ważnej 
dla Łomży firmie komunalnej–
powiedział wicemarszałek.– To 
naturalne, że uczelnie potrzebu-
ją ekspertów z wielu dziedzin. 
MANS to wspaniała propozycja 
dla młodzieży, zwłaszcza w wo-
jewództwie, którego wizytówką 

I wielkim atutem jest rolnictwo. 
Doceniam także akcentowane tu 
mocno dobre relacje z wieloma 
ośrodkami województwa mazo-
wieckiego – dodał.

Uczestników spotkania po-
witał profesor Ireneusz Żuchow-

ski, rektor MANS. – Bardzo 
dziękuję, że przyjęliście państwo 
nasze zaproszenie. Rada progra-
mowa czy inaczej - rada eksper-
tów - funkcjonuje przy każdej 
uczelni. Jest ciałem, które bę-
dziemy prosili o pewną pomoc, 

przede wszystkim merytorycz-
ną. I z wdzięcznością będziemy 
słuchać „podpowiedzi” w spra-
wach związanych z edukacją, 
kierunkami rozwoju, kompe-
tencjami, które powinni osiągać 
nasi studenci – zapewniał rektor. 
– Pochodzicie państwo z róż-
nych środowisk, macie różno-
rodne doświadczenia. Chcemy 
czerpać z waszej wiedzy i umie-
jętności wiążąc to z naszymi kie-
runkami kształcenia. Nie mam 
wątpliwości, że działanie rady 
będzie miało korzystny wpływ 
na uczelnię, a państwu da możli-
wość rozwijania współpracy róż-
nych środowisk – podkreślał.

Wspólnie z prorektora-
mi, Andrzejem Borusiewiczem 
I Piotrem Ponichterą, wręczył 
uroczyście akty powołania kil-
kudziesięciu osobom. Obok wi-
cemarszałka Marka Olbrysia, 

w radzie znalazła się spora grupa 
samorządowców, m.in. starosto-
wie z Łomży, Ostrołęki, Grajewa, 
Wysokiego Mazowieckiego czy 
Ostrowi Mazowieckiej, burmi-
strzowie i wójtowie. Są szefowie 
szpitali z Łomży, Ostrołęki i Za-
mbrowa (MANS kształci m.in. 
pielęgniarki), reprezentanci in-
stytucji, organizacji, firm z róż-
nych dziedzin. Przewodnictwo 
członkowie rady powierzyli Iza-
beli Metelskiej z Okręgowej Izby 
Pielęgniarek i Położnych w Łom-
ży, a jej zastępcą został Zbigniew 
Chrupek, starosta z Ostrowi Ma-
zowieckiej.

Wizytówkę uczelni, która 
kształci m.in. w zakresie rolnic-
twa, towaroznawstwa, logistyki, 
bezpieczeństwa wewnętrznego 
czy pielęgniarstwa, przedstawił 
radzie profesor Andrzej Boru-
siewicz, a w dyskusji m.in. poja-
wił się postulat wprowadzenia do 
programu uczelni specjalizacji 
mleczarskiej.

Zarząd Powiatu Łomżyńskiego roz-
strzygnął otwarty konkurs ofert na 
wsparcie realizacji zadań publicznych 
w 2024 roku. Konkurs skierowany był 
do organizacji pozarządowych i pod-
miotów prowadzących działalność po-
żytku publicznego w zakresie podtrzy-
mywania i upowszechniania tradycji 
narodowej, pielęgnowania polskości 
oraz rozwoju świadomości narodowej, 
obywatelskiej i kulturowej. Ze wspar-
cia mogły skorzystać także te organi-
zacje, które promują kulturę, sztukę, 
zajmują się ochroną dóbr kultury i tra-
dycji, upowszechniają kulturę fizycz-
ną, promują turystykę czy zajmują się 
ochroną zdrowia.

- Organizacje, którym przeka-
zujemy symboliczne czeki działa-
ją na terenie powiatu i wypełniają 
ważną przestrzeń związaną z usłu-
gami publicznymi, realizują swoją 
misję, działają na rzecz mieszkań-
ców Ziemi Łomżyńskiej - mówił 
Lech Marek Szabłowski, Starosta 
Łomżyński. 

Zarząd Powiatu cieszy aktyw-
ność organizacji pozarządowych. 
Czeki wręczone zostały przed-
stawicielom 10 z 12 organizacji. 
Przewodniczącą Komisji Kon-

kursowej była Wicestarosta Maria 
Dziekońska, która zwróciła uwagę 
na prospołeczne działania stowa-
rzyszeń i fundacji. Jak podkreśla 
Wicestarosta ich członkowie po-
święcają swój czas i energię, dla 
pożytku społeczności lokalnej.

- Bardzo ważne jest docenia-
nie wysiłku i zaangażowania, jaki 
towarzyszy realizacji poszcze-
gólnych zadań - stwierdziła Ma-
ria Dziekońska. - Potrzeba dużo 
determinacji, by współpracować 
z innymi i pozyskiwać partnerów. 
Rolą Zarządu Powiatu jest nada-
wanie tym działaniom wymiaru 
ekonomicznego. To pozwoli na 
kontynuację zaplanowanych wy-
darzeń czy to kulturalnych, czy 
sportowych w kolejnych latach - 
dodała Wicestarosta Łomżyńska. 

Sport to zdrowie,  
zwłaszcza po pandemii

Wśród zadań, które otrzymały 
wsparcie w zakresie upowszech-
niania kultury fizycznej znalazł 
się kobiecy Klub Sportowy For-
ty Piątnica, który od ponad 20 lat 
współtworzy historię piłki noż-
nej w województwie podlaskim. 

W Piątnicy wszyscy widzą, że piłka 
nożna jest kobietą. Klub otrzymał 
czek w wysokości 10 tys. złotych.

- Otrzymane środki przezna-
czymy na transport, czyli na do-
wóz naszych dziewcząt na/z za-
wodów i meczy piłkarskich oraz 
na wynagrodzenia dla trenerów 
- mówił Stanisław Chaberek, Pre-
zes KS Forty Piątnica.

Dziewczęta przygotowują się 
teraz do sezonu wiosennego, jak 
zapewniał Prezes Fortów zmian 
i transferów w Klubie nie ma, pił-
karki dzielnie walczą o utrzyma-
nie pozycji w środku tabeli. 

O tym jak pandemia wpłynęła 
na kondycję fizyczną dzieci i mło-
dzieży doskonal wiedzą nauczy-
ciele wychowania fizycznego. 
Dlatego bardzo ważne jest, by an-
gażować młodych ludzi do wszel-
kiego rodzaju sportów. Przeko-
nany jest o tym Przewodniczący 
Powiatowego Szkolnego Związku 
Sportowego w Łomży, który po-
wstał w 1999 roku i od tej pory 
jest organizatorem wielu sporto-
wych imprez międzyszkolnych 
w dziewięciu gminach Powiatu 
Łomżyńskiego.

- Sport jest formą ruchu, a bez 
niego dziecko nie rozwija się. 
Smartfony i internet zamieniły 
aktywność fizyczną na wirtualną, 
ze szkodą dla zdrowia - stwierdził 
Zdzisław Dobrowolski, Przewod-
niczący Powiatowego Szkolne-
go Związku Sportowego w Łom-
ży. - Po pandemii niektóre dzieci 
miały problem, by przebiec 100 
metrów. To świadczy o tym jak 
ważna jest promocja zdrowego 

stylu życia. My realizujemy zawo-
dy w 10 dyscyplinach na ponad 
60 imprezach w powiecie łom-
żyńskim i na to przeznaczymy 
dotację w wysokości  22 500 zło-
tych - dodał Przewodniczący Do-
browolski.

W kategorii upowszechniania 
kultury fizycznej wsparcie Powia-
tu w wysokości 8 tysięcy otrzy-
mało także Powiatowe Zrzesze-
nie Ludowe Zespoły Sportowe 
na realizację powiatowego ka-
lendarza imprez sportowych. To 
m.in. indywidualne mistrzostwa 
LZS w szachach w kategorii dzie-
ci, juniorzy i seniorzy, mistrzo-
stwa w tenisie stołowym, XIII 
edycja tenisa ziemnego senior 
czy Halowy Turniej Piłki Nożnej 
"Okrągła piłka" o puchar Starosty 
Łomżyńskiego. 

Plener malarski, potańcówka, 
koncert i radosny złoty wiek

W zakresie kultury, sztuki, 
ochrony dóbr kultury, tradycji 
i dziedzictwa narodowego Za-
rząd Powiatu przekazał wspar-
cie na cztery zadania. Otrzymały 
je: Fundacja Muzyczna Ostinato 
w Czartorii na koncert muzyki 
klasycznej XX Międzynarodowe-
go Festiwalu Kameralistyki „Sa-
crum et Musica” (2 800 złotych), 
Oddział Regionalny Towarzy-
stwa Uniwersytetów Ludowych 
w Łomży, który w tym roku ob-
chodzi jubileusz 35-lecia działal-
ności (6 000 złotych) na zadanie 
pod nazwą „Złoty Wiek – Cie-
kawy i Radosny - 21 edycja, Sto-
warzyszenie „Miód na serce” na 

„Potańcówki objazdowe z muzy-
ką tradycyjną” (3 000 złotych), 
Fundacja Sztuk i Dialogu na „Pio-
senka jest dobra na wszystko – 
XI cykl festiwali tematycznych” 
(4 000 złotych), Fundacja Sztuk 
i Dialogu na Ogólnopolski Kon-
kurs Zespołów Kurpiowskich 
2024 (4 500 złotych).  

Z promocji i upowszechnia-
nia turystyki sfinansowany zosta-
nie plener malarski pod hasłem 
„Kultura łomżyńska pędzlem ma-
lowana”, którego X edycję prze-
prowadzi Fundacja Sztuk i Dialo-
gu, która otrzymała na realizację 
6 000 złotych. 

Leśny Alchemik 
Nową kategorią w tym roku 

jest promocja i ochrona zdrowia. 
Dofinansowanie w tym zakresie, 
w kwocie 8 000 złotych, otrzyma-
ło Caritas Diecezji Łomżyńskiej 
na wyjazdowe warsztaty profilak-
tyczne „Leśny Alchemik”.  

- Dzieci na kolonie w lipcu lub 
sierpniu będą wytypowane przez 
Gminne Ośrodki Pomocy Spo-
łecznej na terenie powiatu łom-
żyńskiego - mówił ks. Andrzej 
Mikucki, Dyrektor Caritas Diece-
zji Łomżyńskiej.

Organizacje pozarządowe dzia-
łające na terenie administrowanym 
przez Powiat Łomżyński i współ-
pracujący z nimi wolontariusze, 
miedzy innymi w ten sposób zostali 
docenieni za ich pracę na rzecz spo-
łeczności lokalnej. To także pro-
mocja trzeciego sektora zarówno 
w samym środowisku, jak i wśród 
mieszkańców powiatu.

Organizacje pozarządowe z Ziemi Łomżyńskiej 
ze wsparciem Powiatu Łomżyńskiego

Po raz pierwszy zebrała się rada programowa MANS w Łomży
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OGLĄDAJ  NA  140  KANALE
100-letnia tradycja zobowiązuje
ul. M.C. Skłodowskiej 1 Łomża
ul. Sikorskiego 27  Łomża
ul. Sienkiewicza 2 Łomża
ul. Bernatowicza 6 Łomża
ul. Kołłątaja 1A/17  Łomża
ul. Przykoszarowa 22 Łomża
ul. Stacha Konwy 11 Łomża
ul. Wyszyńskiego 4D Zambrów
ul. Wojska Polskiego 31 
Zambrów

ogłoszenia drobne

Kampania samorządowa 
z Grupą Medialną Narew. tel. 862 167 444
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- Nie negujemy działań władz samo-
rządowych odnośnie seniorów. Widać 
starania w tym zakresie. Nasze mia-
sto zasługuje jednakże na rozwiąza-
nia systemowe na rzecz osób 60 +. 
Dlatego zgłaszamy Pakiet Społeczny 
na rzecz Seniorów - mówi Tomasz 
Wróblewski, prezes Łomżyńskiego 
Klastra Ekonomii Społecznej, dodając 
że wyzwaniem przed którymi stoimy 
to stworzenie rzetelnej polityki se-
nioralnej z celami strategicznymi tak, 
aby włączyć seniorów do życia wspól-
noty lokalnej.

Nasze społeczeństwo starzeje 
się. Według danych GUS w 2018 
r. liczba ludności Polski wynosi-
ła 38,41 mln. W tej grupie było 
ponad 9 mln osób w wieku 60+, 
które stanowiły prawie ¼ ogółu 
społeczeństwa. To znacząca gru-
pa Polaków, która z roku na rok 
rośnie w siłę. Szacuje się, że jeśli 
nic się nie zmieni, w 2050 r. licz-
ba osób w wieku 60+ będzie wy-
nosić 13,7 mln, czyli ponad 40% 
społeczeństwa. 

Według statystyk z końca 
2021 roku na ponad 60 tysięcy 
mieszkańców, ponad 14 tysię-
cy to seniorzy. Czyli kobiety po-
wyżej 60 roku życia i mężczyźni 
powyżej 65 stanowią 23,3 pro-

cent wszystkich mieszkańców. 
A będzie ich jeszcze więcej. – 
Prognozy do 2050 roku mówią, 
że w Łomży tych seniorów bę-
dzie około 40 procent, a może 
nawet więcej przy zmniejszającej 
się ciągle liczbie ludności.

We wrześniu 2023 r. zosta-
ły przeprowadzone konsultacje 
społeczne w ramach programu 
„Łomżyńska Akademia Liderów 
60+” pod hasłem „Będziemy de-
liberować”.

Propozycje działań na rzecz 
seniorów w środowisku lokal-
nym zostały zebrane i przed-
stawione podczas otwartego 
spotkania konsultacyjnego, spo-
tykając się z uznaniem zarówno 
tych, którzy działają na rzecz lo-
kalnej społeczności od lat, jak też 
osób, które włączyły się do niej 
dopiero przy realizacji projektu 
„Łomżyńska Akademia Liderów 
60+”.

Podczas konsultacji łomżyń-
scy seniorzy przygotowali listę 
najbardziej ważnych dla nich 
kwestii, które powinny być wdro-
żone jak najszybciej. Jeden z ich 
postulatów, „Złota rączka dla se-
niora +”, ku satysfakcji inicjato-
rów został już wdrożony w życie, 
dzięki wznowionemu i realizo-
wanemu przez Centrum Integra-
cji Społecznej programowi „Fa-
chowiec dla Seniora”. Obejmuje 

on osoby, które ukończyły 60 lat, 
legitymują się Łomżyńską Kartą 
Seniora oraz z niepełnosprawno-
ściami, które będą mogły korzy-
stać z nieodpłatnej pomocy fa-
chowców przy różnego rodzaju 
naprawach.

Kolejne ważne dla seniorów 
sprawy to pomoc sąsiedzka, pro-
pagowanie wolontariatu towa-
rzyszącego i przystąpienie miasta 
do programu Ministerstwa Ro-
dziny i Polityki Społecznej, likwi-
dacja barier architektonicznych 
dla seniorów i osób z niepełno-

sprawnościami. To tym osobom 
najbardziej doskwiera brak win-
dy w siedzibie Miejskiej Biblio-
teki Publicznej oraz aktualizacja 
polityki senioralnej Łomży, po-
nieważ od kwietnia tego roku sa-
morządy mogą realizować zada-
nie własne - politykę senioralną.

- Dostrzegamy problemy se-
niorów i proponujemy różno-
rodne działania, również takie, 
jakich jeszcze w Łomży nie sto-
sowano - podkreśla Tomasz Wró-
blewski, prezes Łomżyńskiego 
Klastra Ekonomii Społecznej. - 

Mają one na celu wprowadzenie 
zmian systemowych na rzecz se-
niorów zamieszkujących miasto 
Łomża. Uważam, że powinniśmy 
rozpocząć debatę na temat poli-
tyki senioralnej Łomży; obecne 
dokumenty miejskie nie były ak-
tualizowane od 8 lat - dodaje.

Jak zatem powinny wyglądać 
miasta przyjazne osobom w wie-
ku 60+? 

- Podstawowym zadaniem 
prezydenta to wsłuchanie się 
w potrzeby seniorów; uważam, że 
powinny odbyć się na szeroką ska-
lę konsultacje społeczne z udzia-
łem miasta Łomża. Dostrzegam 
problem, że polityka senioralna 
nie była aktualizowana przez 8 lat. 
Szczególny nacisk kładę na cele 
strategiczne i pozyskanie środ-
ków finansowych z Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecz-
nej. Zgłaszają się do mnie senio-
rzy, którzy postulują o wprowa-
dzenie Rzecznika Osób Starszych 
oraz dostosowanie instytucji pu-
blicznych do potrzeb seniorów 
np. Miejska Biblioteka Publiczna 
w Łomży -  mówi Dariusz Doma-
siewicz, kandydat na prezydenta 
miasta Łomży. 

MD

Czy Łomża jest 
kobietą?

Ponad 100 lat temu Polki, co za tym idzie także 
Łomżynianki, udały się do urn wyborczych po 
raz pierwszy. Polskie emancypantki jako jedne 
z pierwszych otrzymały czynne i bierne prawo 
wyborcze, przed Amerykankami, Francuzkami, 
Włoszkami czy Hiszpankami. Dekret wydany 
28.11.1918 roku przez Józefa Piłsudskiego o or-
dynacji wyborczej stanowił, iż wyborcą Sejmu 
jest każdy obywatel ”bez różnicy płci” oraz wy-
bieralni do Sejmu są wszyscy obywatele (oby-
watelki) państwa posiadający czynne prawo 
wyborcze. Niewiele osób wie, że pierwszą ko-
bietą, która zabrała głos na posiedzeniu Sejmu 
jako posłanka, była Maria Moczydłowska z domu 
Grzymkowska, urodzona 4 października 1886 
roku w Łomży. 

Polska postawiła się w szeregu krajów 
najbardziej demokratycznych i nowocze-
snych. Historia pokazuje, że kiedy na zie-
miach polskich walczono o niepodległość, 
Polki toczyły podwójną walkę – o wolność 
Polski i Polek. Poniekąd jest tak do dzisiaj. 

O nierównościach wśród kobiet i męż-
czyzn można pisać wiele. Nierówności 
płacowe, na rynku pracy (większość sta-
nowisk na wysokich szczeblach piasto-
wanych jest przez mężczyzn), przemoc 

fizyczna, słowna i ekonomiczna, to tylko 
nieliczne z wielu trudności z jakimi mierzą 
się kobiety. 

Jak wynika z badania przeprowadzone-
go przez IBRIS i Stowarzyszenie Kobiety 
w Centrum ,,Czy miasto jest kobietą?”, co 
czwarta Polka uważa, że włodarze polskich 
gmin i miast nie uwzględniają potrzeb ko-
biet w zarządzaniu samorządem. W wybo-
rach samorządowych w 2018 roku do Rady 
Miejskiej Łomży, na 23 mandaty tylko 5 uzy-
skały kobiety. Podobnie wyglądała sytuacja 
w ościennych miastach, gminach, powia-
tach. W Powiecie Łomżyńskim na 17 man-
datów tylko 4 uzyskały kobiety. W gminie 
Łomża, Nowogród, Miastkowo i Jedwabne 

na 15 mandatów zaledwie 5 stanowił udział 
kobiet. Z kolei w gminie Piątnica, Zbójna 
i Śniadowo na 15 mandatów, tylko 3 przypa-
dły kobietom. Warto zwrócić uwagę na gmi-
nę Wizna, która uwaga… ma tylko 1 radną, 
ale za to jest przewodniczącą samorządu. 
Nieco lepiej prezentuje się wynik w wybo-
rach do rady miejskiej w Zambrowie. Tam 
na 21 mandatów, 6 należy do kobiet. 

Przed wyborami parlamentarnymi 
2023 roku Fundacja Batorego przepro-
wadziła badania na temat planowanego 
(wówczas) udziału kobiet w wyborach. 
Wśród głównych przyczyn dystansu ko-
biet do głosowania w wyborach wymie-
nione zostały:

• charakter walki politycznej - z jednej 
strony brutalny i agresywny, a z drugiej in-
fantylny,

• poczucie bezradności wyborczyń 
i brak poczucia bycia reprezentowanymi, 

• brak wiary we własne kompetencje. 
Warto pochylić się nad tą statystyką, 

chociażby dlatego, że kobiety w Polsce 
stanowią większość (na 100 mężczyzn 
przypada średnio 107 kobiet). Gdyby tak 
kobiety liczyły połowę członków w jed-
nostkach samorządu terytorialnego, sztu-
ka sprawowania władzy stałaby się prost-
sza, pełna porozumienia i kompromisu. 

Kobiety od lat łączą wiele funkcji na 
raz. Wypełniają swoje obowiązki zawodo-
we, a przy tym są matkami, żonami, cór-
kami. Ze swoim bagażem doświadczeń, 
często docierają tam, gdzie analityczny 
umysł mężczyzn zawodzi. Mają intuicję, 
empatię i kulturę, która ubogaca polity-
kę. W Łomży jest wiele przestrzeni, gdzie 
aktywność kobiet jest potrzebna. W nad-
chodzących wyborach samorządowych 
postawmy na równość, głosujmy na ko-
biety, które wyeliminują agresję i brutal-
ność z życia politycznego, dzierżąc wła-
dze będą reprezentować także kobiety, 
docenią kompetencję kobiet i wreszcie 
jako przedstawicielki władzy będą rozu-
mieć także kobiety.

MILENA SIOK

Domasiewicz i Wróblewski stworzyli 
pakiet społeczny dla seniorów
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Łomża. 
Koszykówka 
kwitnie zimą 

Łomżyńska Zima to jeden z najstar-
szych w kraju turniejów koszykówki 
chłopców. Od lat odbywa się przy 
finansowym wsparciu samorządu 
województwa. W niedzielę 3 marca 
uczestników i organizatorów w Hali 
Olimpijczyków Polskich w Łomży od-
wiedził wicemarszałek Marek Olbryś. 
Młodym sportowcom przekazał ży-
czenia i gratulacje, a organizatorom 
z klubu UKS "Dziewiątka" Łomża ze-
staw piłek.

- Zdobywacie doświadcze-
nie sportowe i - mam nadzieję - 
miłe wrażenia z pobytu w Łomży. 
Wierzę, że za parę lat wasze ka-
riery będą rozkwitać już w pro-
fesjonalnym sporcie i będziecie 
kibicom dostarczać wspaniałych 
emocji. A naszą, dorosłych, rolą 
jest zapewniać wam warunki do 

trenowania, rozwijania waszych 
umiejętności. Dlatego z radością 
samorząd województwa wspiera 
podobne przedsięwzięcia. Dzię-
kuję waszym rodzicom za inspi-
rowanie i pielęgnowanie waszej 
sportowej pasji, a szkoleniow-
com i opiekunom za wkład pracy, 

nadawanie odpowiedniego szlifu 
waszym naturalnym talentom - 
powiedział wicemarszałek Marek 
Olbryś.

Jak przyznał, koszykówka to 
jedna z jego "sportowych miło-
ści", a w latach szkoły podstawo-
wej był nawet kapitanem koszy-

karskiego zespołu łomżyńskiej 
"Siódemki".   

Organizatorem "Łomżyńskiej 
Zimy" jest od początku środowi-
sko łomżyńskiej Szkoły Podsta-
wowej nr 9 z Andrzejem Wojt-
kowskim, nauczycielem, radnym 
miejskim i przewodniczącym 

Łomżyńskiej Rady Sportu. - Tur-
niej to od lat jedna z pierwszych 
okazji do prezentacji talentów 
tych chłopców, ale także poka-
zują się młodzi trenerzy, a my 
zdobywamy doświadczenia w or-
ganizowaniu sportowych wyda-
rzeń. Łomżyńska Zima odbyła 
się po raz 27., na razie chcemy 
dobić do 30, a potem zobaczymy 
- mówił Andrzej Wojtkowski.

Jak poinformował, w turnieju 
dla adeptów koszyków z rocznika 
2012 (w  łomżyńskich zespołach 
było też kilku młodszych) wzię-
ły udział dwa zespoły Młodych 
Żubrów z Białegostoku, gospo-
darze - UKS "Dziewiątka" Łomża 
i UKS "Łomżyczka 10" Łomża, 
a ponadto ekipy Warsaw Basket 
z Warszawy, ŁKS Łódź (firmo-
wana nazwiskiem Marcina Gor-
tata) i Iskry Konstantynów (woj. 
lubelskie).  Rywalizację wygra-
li chłopcy z Łodzi przed pierw-
szym zespołem Żubrów oraz 
ekipami z Warszawy i Konstan-
tynowa.     

Świetnie spisali się tenisiści Uczniow-
skiego Klubu Sportowego Return 
Łomża w turniejach tenisa Tenis 10 
rozgrywanych w Łomży i Białymsto-
ku. Imprezy mają charakter cykliczny 
i odbywają się pod patronatem Pol-
skiego Związku Tenisa. 

W turniejach startowali te-
nisiści z Suwałk, Białegostoku, 
Warszawy, Torunia, Piotrkowa 
Trybunalskiego i Łomży. Zawo-
dy rozgrywane były systemem 
grupowym, a wysoka frekwen-
cja umożliwiła rozegranie co naj-
mniej 5 tenisowych pojedynków 
przez każde uczestniczące w za-
wodach dziecko. 

- Uczniowski Klub Sportowy 
Return Łomża realizuje Narodo-
wy Program Upowszechniania 
Tenisa Tenis 10, dlatego jesteśmy 

niezmiernie dumni z wyników 
naszych podopiecznych - mówi 
Tomasz Waldziński z Returnu. 

Turniej Tenis 10 Łomża Cup I - 
kategoria czerwona
I miejsce Alan Galiński (UKS Return 
Łomża)
II miejsce Jan Charmas (UKS Return 
Łomża)
III miejsce Zosia Stankiewicz (UKS 
Return Łomża)
Karnawałowy Turniej Tenis 10 
w Białymstoku
Kategoria pomarańczowa:
I miejsce Aleksandra Waldzińska 
(UKS Return Łomża)
II miejsce Mateusz Ambrożko (UKS 
Sokół Asy Białystok)
III miejsce Iwona Bartosz (TUKS 
Kozica Piotrków Trybunalski)
Kategoria czerwona:

I miejsce Jan Charmas (UKS Return 
Łomża)
II miejsce Filip Artemiuk (Spinner 
Tenis Club Białystok)
III miejsce Miłosz Mikuski (NST 
podlaskie)
Turniej Tenis 10 Łomża Cup II - katego-
ria czerwona
dziewczęta:
I miejsce Klara Ułanowicz (NST 
podlaskie)
II miejsce Mila Hatsilava (NST pod-
laskie)
III miejsce Aleksandra Jankowska 
(UKS Return Łomża)
chłopcy:
I miejsce Karol Pisanko (NST pod-
laskie)
II miejsce Jan Charmas (UKS Return 
Łomża)
III miejsce Filip Artemiuk (AT Dzikie-
wicz Białystok)

Turnieje Tenis 10 i dobre wyniki UKS Return Łomża 

Nie ma to, jak widzieć młode talenty 
osiągające wielkie sukcesy. - Jesteśmy 
niezmiernie dumni móc podzielić się 
z Wami wiadomością o kolejnym osią-
gnięciu grupy B.K.Step Team z repre-
zentacji studia tańca B.K.Step. 

Podczas tegorocznej edycji 
Ostrowskiego Stylu 2024, która 
odbyła się 3 marca, nasza dru-
żyna zdobyła zaszczytne trzecie 
miejsce – relacjonuje Marek Ki-
siel, z B.K.Step. W turnieju wzię-
ło udział aż 78 formacji w róż-
nych stylach, od street dance po 
show case, co sprawia, że osią-
gnięcie łomżyńskich tancerzy są 
jeszcze bardziej imponuje. 

- To dowód na niezwykłe 
umiejętności i ciężką pracę na-
szych tancerzy oraz ich niezłom-

ną determinację w dążeniu do 
celu – mówi Marek Kisiel.

Choreografię, która zachwy-
ciła publiczność i sędziów, przy-
gotował Dariusz Bujnowski-Ko-
narski.

- Sukces B.K.Step Team to 
nie tylko zaszczyt dla naszego 
studia tańca, ale także powód 
do dumy dla całego miasta. To 
dowód na to, że w naszej spo-
łeczności mamy niezwykle zdol-
ną młodzież, która potrafi osią-
gać wielkie rzeczy, kiedy tylko 
połączy swoje siły i determina-
cję. Gratulacje dla całej drużyny 
B.K.Step Team! Niech to będzie 
inspiracją dla wszystkich, aby 
marzyć dużo i ciężko pracować, 
aby osiągnąć swoje cele – podsu-
mowuje Marek Kisiel. 

Nowy sezon tancerzy z B.K.Step 
rozpoczęty z sukcesem
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